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Predkongresna aktivnost 
ZK na ormoškem območju 

D v a p r i j a t e l j s k a o b i s k a 
V ponedeljek je prispel na ki bo služila za zgled. Medseboj-

uradni obisk v našo državo no spoznavanje pa je najboljši 
predsednik Češkoslovaške soci- pogoj za napredek odnosov. V 
alistične republike in prvi se- ta namen sta že obe deželi iz-
kretar Centralnega komiteja KP menjali obiske zunanjih mini-
Češkoslovaške Antonin Novotny strov ter več delegacij družbe-
s spremstvom. V času. ko to nepolitičnih organizacij, skup-
poročamo, se visoki gost mudi ščin in drugih resornih ministr-
na obisku v Sloveniji, potem stev. 
ko si je ogledal Beograd in ne- Za razvoj gospodarskih stikov 
kaj podjetij v LR Srbiji in imel daljnoročne narave sta obe de-
že prve uradne razgovore s želi ustanovili mešani gospodar-

PREDKONGRESNA AKTIVNOST ČLANOV ZK SE MORA 
2IVO ČUTITI. ČLAN ZK MORA BITI NENEHEN BOREC ZA 

NAPREDNE IDEJE. 

v določenem obdobju analizira-
la in ocenila delo in dala nove 

ni rečeno, da mora sleherni." 
član ZK dobesedno znati in ob-
vladati teorijo znanstvenega 
socializma, ampak predvsem to, 

\r i u , . . . . _ ... da pozna njegova načela, da 
V petek popoldne, dne 18. 9. m ZK temeljito seznanjeni z pozna politiko ZK, da ustvarjal-

t. L, je bila razširjena seja Ob- vsebino statuta in z dopolni- no dela na svoiem delovnem A « ™ » « j < « •« > u c w 
finskega komiteja ZK občine | tvami in spremembami, ki so mesfu da p o z n f praviMke primeru bipr i f f lo ,ko" skupke « C e š k . o s l o v a ^ a je bila 
Ormož, na kateri so navzoči te- prišle pred kratkim v obravna-1 predpise svoieea kolektiva da J ^ KII™™ skupnega m e d p r v l m i žrtvami fašistične-

ski odbor. 
Vrednost trgovine v obeh 

smereh je lani dosegla 77 mili-
jonov dolarjev, tj. za 30 odstot-
kov več kakor prejšnje leto. Vse 
kaže, da bo ta vsota letos do-

meljito in vsestransko obrav-
navali predlog sprememb in 
dopolnitev v statutu ZKJ in o 
nekaterih organizacijskih vpra-
šanjih. Konkretna in plodna 
razprava po nakazanem gradi-
vu je omogočila, da so bili teht-
ni predlogi in spremembe sta-
tuta vsestransko analizirani, do-
polnjeni in po potrebi spreme-
njeni. 

Ob pričetku seje je sekretar 
Občinskega komiteja ZK obči-
ne Ormož Drago Pintarič naka-
zal vsebino razprave. Med osta-
lim ie dejal, da je treba v tem 
predkongresnem obdobju teme-
ljito obravnavati dosedanje de-
lo in oceniti, katerih metod de-
la so se posluževali člani ZK v 
občini Ormož. V tem poglegu 
so se predvsem uveljavile OO 
ZK v delovnih organizacijah, 
vaške in terenske OO ZK pa so 
v tem pogledu bolj malo stori-
le, saj so še vedno zaprte pre-
več vase, na sejah in sestankih 
obravnavajo manj važne zade-
ve, bistvene probleme pa pu-
ščajo ob strani. To kaže, da še 
nekateri člani ZK izven delov-
nih organizacij ne skrbijo do-
vol j za reševanje perečih pro-
blemov. Večkrat rešujejo manj 
bistvene probleme,, za reševanje 
važnejših problemov pa ostaja 
premalo časa. 

Predkongresna aktivnost čla-
nov ZK se mora posebej, obču-
titi in naj traja vse do 8. kon-
gresa ZKJ. Plodno delo članov 
ZK v času predkongresne de-
javnosti bo pripomoglo dopol-
niti ideološko znanje članov ZK 
in jih na ta način pripravilo za 
uspešnejše nadaljevanje dela. 

Na seji so navzoči ugotovili, 
da je v spremembah in dopol-
nitvah statuta premalo napisano 
o terenskih osnovnih organiza-
cijah ZK, kako bi naj bile for-
mirane in koliko članov bi naj 
imele. Premalo je tudf poveda-
nega o nalogah in vlogi občin-
skega komiteja. Spremembe in 
dopolnitve statuta ZKJ pri ob-
činskih komitejih ne določajo 
nobenih teles, samo kontrolne 
in_ revizijske komisije. Pri ko-
mitejih navzgor pa spremembe 
in dopolnitve statuta določajo 
pomožne organe. Glede na to 
so navzoči menili, da so taki 
organi potrebni tudi pri občin-
skih komitejih ZK. 

Glede tega, da lahko komite 
oprosti svoje posamezne člane 
obveznosti udeležiti se sestan-
kov OO, so člani komiteja od-
ločno nasprotovali, da je to 
pravica, ki lahko povzroča ne-
zdrave pojave. Uvedba sekre-
tariatov, ki jih določajo spre-
membe in dopolnive statuta 
ZKJ, je preživela oblika dela in 
samo lahko škodljivo vpliva na 
aktivnost članstva v ZK s tem, 
da zoži število aktivnih članov 
in da je s tekočo problematiko 
seznanjen samo ožji krog, ostali 

V osnovnih organizacijah se 
komunisti usposabljajo in idej-
no oborožujejo za javno delo 
in aktivnost v širokem ter raz-
vejanem sistemu samoupravlja-
nja. Komunisti morajo biti ak-

predpise svojega kolektiva, da reževanV problemov m e d P r v i m i žrtvami fašistične-
se zavzema za napredne ideje Pozitivno je bila tudi ocenje-
delavskega razreda, da opušča na možnost formiranja osnov-
vse preživele nazore in da se n ih organizacij v javni upravi, 
zavzema za napredno gospodar- v pravosodju in v drugih usta-
jenje. Član ZK mora poznati novah, ki so že prešle na sistem 
probleme komune, probleme samoupravljanja in na delitev 

. - krajevne skupnosti in se zavze- dohodka 
I Z l 1 ™U r ZJ£n° P ° l l t i č n j de leč i , i mati za njihovo reševanje. Po- Razprave po statutu in o 

^ ' nenehno čutiti po-, vsod mora de ovati napredno in spremembah ter o dopolnitvah 
l l j i f ' ) a n i | U ; Zato spre-1 odločno v cilju smernic ZK. statuta ZKJ pa 0 0 ZK bodo na 

m , dopolnitve statuta Šele s poznavanjem vseh teh območju občine Ormož konča-
l e tnn ~ ^ V 0 1 ' ^ ^ problemov in z vsestransko po- n e do konca letošnjega septem-
m a r v e f n ^ n L T - ° ° ^ - l ? 1 ' < liticno ter • gospodarskorazgle- bra. Med tem časom se bodo 

^ f b l b l l ° g o s t j o si lahko član ZK gradi člani ZK seznanili s statutom 
sestajanje po potreb,. idejn, nivo. i n njegovimi spremembami in | niškem " š i ^n iu "v 

V dopolnitvah in .spretnem- ciani komiteja se tudi niso Predlagali bodPo po potrebi p ^ S r l t u " S e S i 

predsednikom Titom 
»Zelo drago nam je, da vaš 

obisk obeležava nadaljnji raz-
voj prijateljskih odnosov med 
našima socialističnima deželama 

A A 12 • - in našim narodom,« je dejal 
de?o Nn t f ^ ^ n h i ^ l h l ^ T , ? P^sedn ik Tito v pozdravnem segla višino 120 milijonov. Lepe 
munisti iz iste dejavnosti raz g , °V O m- > P o v e z " . i e jih toliko uspehe kaže sodelovanje tudi na 

avnosti raz- s k u p n e ga tako v preteklosti ka- političnem, kulturnem in šport-
u i • , .f • Prooie- kar v sedanjih težnjah in strem- nem področju. Obisk visokega 

' gosta bo uspešen razvoj odno-
sov samo še bolj spodbudil. 

V soboto se.je za 24 ur zausta-
vil v Beogradu na zasebnem 
obisku predsednik državnega 
sveta Nemške demokratične re-
publike in prvi sekretar CK 
Enotne socialistične stranke 
Nemčije Walter Ulbricht in se 
že popoldne razgovarjal v Be-
lem dvoru s predsednikom Ti-
tom. Kakor je dejal sam visoki 
gost po vrnitvi v Berlin, pred-
stavlja ta prvi stik nov delež k 
nadaljnjemu razvoju in poglab-
ljanju dvostranskih stikov. »Po-
vezuje nas skupen smoter — 
graditev socialistične družbe,« 
je dejal. »Z velikim zadovoljst-
vom morem izjaviti, da so naša 
stališča v vseh proučevanih 
vprašanjih mednarodnih odno-
sov, mednarodnega delavskega 
gibanja ter razvoja političnih, 
gospodarskih in kulturnih od-
nosov med našimi narodi in de-
želama istovetna.« 

ga pohoda v Evropi . . . « 
Razvoj kaže, da se češkoslo-

vaško-jugoslovanski odnosi, ki 
so zaradi znanih dogodkov leta 
1948 nekaj časa stagnirali, vse 
bolj poglabljajo in razširjajo, 
pri čemer prihaja do izraza 
medsebojno razumevanje in pri-
zadevanje, da jih kakovostno še 
bolj okrepe. Naše tradicionalno 
prijateljstvo pred vojnimi leti 
služi pri tem samo kot močna 
gonilna vzmet. Znano je, da so 
se v vrstah NOV borili tudi Ce-
hi in Slovaki in da so v odpor-

iz koncen-

Obe deželi gradita socialistič-
no družbo in želita, da bi med-
sebojno sodelovanje v prihodnje 

\/ „„„>,„ , , slonelo na resničnih socialistič-
Xs ̂ t S ? ! 0 . £ £ nih elementih, na novi vsebini, 

nmenieatU- ta J e tu> .Premalo s t r i n j a l i s 13 Vočkovdu&m ustrezne spremembe. Vsekakor S T j u J S S ^ S T u se jim je 
S precizirana K ko P ° g l a , v i u ° P r e d l o S " spremfmb pa gre za to, da bodo člani ZK p o t U č n f pobegniti ' ' 

mi tdev v kmeti stvn g m < l oP° n i t e v statuta in so temeljito seznanjeni s spre- j & a c i j s k l h taborišč, 
mitejev v kmetijstvu. predlagali, da bi naj za bodoče membami statuta ZK in da ga ' 

Na seji so navzoči menili, da b i l naziv delovni ljudje in ne b o d o lahko s svojimi predlogi 
so nekatere dopolnitve in spre- delavci in uslužbenci dopolnili ali po potrebi spre-
membe statuta preveč formal- ' menili. 
ne in da bi bilo treba to for- N a seji komiteja so ugotovili, v devetčlansko ideološko ko-
malnost odpraviti in dati mno- P a , m a P ° novih spremembah misijo občinskega komiteja ZK 
go večji poudarek kolektivni i n dopolnitvah komite premaie s 0 izvolili za predsednika Vik-
in osebni odgovornosti članov pristojnosti. t o l . j a Stajnka, za člane pa so 

^.'I • Nadalje so predlagali, da se bili izvoljeni: Zadravec, Kuš-
CIan ZK je dolžan spremljati naj aktivi ZK formirajo v več- ter, Ošljak, Topolovec, Zemljič, 

in poznati politiko ZK, obvla- jih krajih, po teritorialnem in Ožbolt, Holc in Vrhunec. Na-
dati teorijo znanstvenega so- proizvodnem principu, da ima mesto predsednika kadrovske 
cializma in se usposabljati za aktiv svoje vodstvo in dveletno komisije Franja Križmančiča 
cim bolj samostojno družbeno ali enoletno mandatno dobo. pri občinskem komiteju je bil 
politično dejavnost. S tem pa Tako bi naj konferenca aktivov imenovan Franc Debeljak. 

OS I ALI DOGODKI 
Te dni mnogo pišejo o izjavi . Tudi Mongolija, lri je neodvis-

premiera Hruščova delegaciji | na, ima samo polovico svojega 
japonskih socialistov, češ da ima j prebivalstva, druga polovica pa 
ZSSR »strahotno orožje z ne- živi na Kitajskem. 

REPREZENTANCA 
ALI RAZMETAVANJE ? 

Po podatkih Službe družbe-
nega knjigovodstva so gospo-
darske organizacije v ptujski 
občini potrošile v letošnjem pr-
vem polletju za reprezentanco 
82 °/o več kot v istem obdobju 
lani. Res je, da so gospodarske 
organizacije v tem razdobju do-
segle tudi lep uspeh, saj so po-
večale celotni dohodek za 29 °/o. 
Vprašati se moramo, če to 
opravičuje tako občutno pove-
čano trošenje denarja za repre-
zentanco? Ka j in koliko je »re-
prezentanca« pripomogla k po-
večanju dohodka? Najbrž zelo 
malo! 

Razumljivo in normalno je, 
da podjetje ima in tudi mora 
imeti gotov sklad za reprezen-
tanco. To je v poslovnem svetu 
navada in spada v okvir med-
sebojnih poslovnih stikov. Tako 
je drugod in mora biti tudi pri 
nas. Toda pri nas je še nekoliko 
drugače! Ce pride poslovni part-
ner od drugod, bodisi domač ali 
tujec, ni dovolj, da se razgovar-
ja z njim samo direktor, ko-
mercialni ali kdo drugi vodil-
nih. Razgovore verjetno že vo-

člani ŽK pa šele pozneje. Upo- dijo samo ti, toda pri »poslov-
števati je treba, da rabi občin- I nem« kosilu ali večerji (beri 

V prvem polletju letos 82°/» višji stroški za reprezentanco 
kot v istem obdobju lani! Ali so ti izdatki upravičeni? Kdo jih 
troši, kako in zakaj? Ob teh vprašanjih naj se zamislijo ko-
lektivi in organi delavskega samoupravljanja! 

ski komite prožen mehanizem, 
ki bo sposoben uspešno vpliva-
ti na hitrejšo idejno in družbe-
no politično rast članstva ZK. 
Na seji so navzoči predlagali, 
da je treba sekretariate črtati 
iz statuta. Iz razprave je moč 
povzeti, da so aktive ZK v ob-
čini premalo uporabljali in ko-
munisti v občini čutijo neneh-
no potrebo po izmenjavi 
mnenj. 

Sedaj, ko so razprave o sta-
tutu in o spremembah in dopol-
nitvah statuta ZKJ v polnem 
razmahu, naj dolgoletni in izku-
šeni člani ZK pri razpravah na 
sestankih OO koristijo svoje 
dolgoletne izkušnje, naj teme-
ljito analizirajo dosedanje delo 
in uspehe svoje OO in po teme-
ljitem in vsestranskem prouče-
vanju predlagajo ustrezne spre-
membe, ker bo le na ta način 
moč priti do ustreznih predlo-
gov in sprememb v statutu 
ZKJ. Pred razpravami OO o sta-
tutu in spremembah ter dopol 

banketu) morajo sodelovati 
številni »vodilni« predstavniki 
kolektiva in drugi — tudi brez 
»sladkih predstavnic« včasih ne 
gre! V poslovnem življenju ne 
smemo imeti moralnih predsod-
kov! V okvir reprezentance 
spadajo tudi razna »drobna« 
darila in druge oblike materi-
alnih uslug. Cemu štediti s 
sredstvi, saj kolektiv vse pre-
nese, vse potrdi, samo »pravil-
no« je treha obrazložiti stvar! 

To je ena oblika takozvanega 
uradnega trošenja denarja za 
reprezentanco, ki ga knjigovod-
stvo izkazuje in ima o tem evi-
denco Služba družbenega knji-
govodstva. Z nekoliko več 
skromnosti in občutka za mero 
bi se tu dalo precej prištediti. 
Koliko bi na primer bilo poma-
gano otrokom revnejših staršev, 
če bi tiste milijone, ki so bili v 
letošnjem polletju potrošeni več 
za reprezentanco kot lani — dali 
šolskim kuhinjam ali za kako 
drugo humano dejavnost, ki ji 

nitvah statuta, morajo biti čla- /aradi pomanjkanja denarja re-

žemo zelo tanke koščke kruha? 
Druga, mnogo bolj graje 

vredna je »črna reprezentanca«, 
ki se izmika sleherni kontroli. 
Zakaj zapravljanje družbenih 
sredstev postaja iz dneva v dan 
bolj rafinirano in celo služba 
družbenega knjigovodstva nima 
nad tem prošenjem točnega pre-
gleda. Tu se poslužujemo bla-
gajn sindikalnih organizacij ali 
jih spretno zakrijemo pod razne 
materialne stroške — vse s ci-
ljem, da družbena sredstva po-
trošimo in nikomur za to ne 
odgovarjamo. »Poslovne skriv-
nosti.« takega načina trošenja za 
»reprezentanco« so: poleg raz-
nih praznovanj obletnic, 10-let-
nic, poslovilnih večerov, obda-
rovanj, občnih zborov in izletov 
— še pogosteje tudi čisto na-
vadne krokarije od »zalivanja« 
zaključnih računov navzgor in 
navzdol. 

Točnih podatkov o vseh teh 
izdatkih ni in bi jih težko zbral 
še tako vesten, revizor. Po pri-
bližni oceni se lahko z goto-
vostjo trdi, da se za trko »ile-
galno reprezentanco« zapravi 
najmanj toliko kot za legalno. 

Da bo trošenje družbeni!} 
sredstev ostalo vsaj v mejah 
zmernosti in ne bo s svojim 
hitrim naraščanjem puščalo da-
leč zadaj celo cene, niso dovolj 
samo strožja kontrola in zako-
niti predpisi, te se lahko obide, 
temveč predvsem moralna od-
govornost ljudi, ki odločajo in 
razpolagajo s temi sredstvi. 

Podatki zadnjih let dokazu-
jejo, da se običajno troši za 
reprezentanco mnogo več v dru-
gem polletju kot v prvem. Tako 
je na primer lani odpadlo na 
prvo polletje le 38%, na drugo 
polletje pa 62 °/o vseh stroškov 
reprezentance. V letošnjem pr-
vem polletju smo celo močno 
presegli lansko drugo polletje 
— in kaj bo do konca leta. če 
ne bomo z vso moralno odgo-
vornostjo tega zavrli? 

K je so vzroki za tako hitro 
naraščanje stroškov reprezen-
tance? Ali res tak tempo raz-
metavanja družbenega denarja 
narekujejo boljši in »kulturnej-
ši« poslovni stiki? Najbrž ne! 
Glavni vzrok je treba iskati v 

tem: v začetku lanskega leta je 
bilo v glavah odgovornejših še 
nekoliko sveže pismo CK ZKJ. 
Priporočila tega pisma vse bolj 
prehajajo v pozabo in zapadamo 
v staro prakso. Še več, ponekod 
se »reprezentanca« razrašča še 
bujneje, kot da bi hoteli na-
doknaditi zamujeno. Nujno je, 
da si ponovno prečitamo govor 
tovariša Tita v Splitu in svojo 
celotno prakso, ne samo »repre-
zentanco« uravnamo v skladu 
s smernicami za predkongresno 
aktivnost. 

To je samo ena od slabosti, ki 
se še zmeraj kažejo v nekaterih 
okoljih ali pa se manifestirajo 
v novih oblikah. Zato je nujno, 
da organi samoupravljanja, 
predvsem pa komunisti in druge 
subjektivne sile v gospodarskih 
organizacijah tudi o tem vodijo 
račun in upoštevajo mnenje 
vseh neposrednih proizvajalcev! 

F. Fideršek 

omejeno sil-o«. Pozneje je sov-
jetski državnik izjavo, ki so 
jo čimprej razširile tuje agen-
cije po svetu, dopolnil, ker so 
te popačile njen smisel. 

Tiidi iz izjave, ki so jo razši-
rile agencije, je očitno, da SZ 
nč grozi, temveč samo opozarja 
morebitne napadalce, da je pri-
pravljena zavreči napad. Seve-
da so po svetu pričele krožiti 
najrazličnejše domneve, kakšno 
naj bi bilo to orožje. Nekateri 
so že namigovali na 100-mega-
tonsko bombo ali celo 1000-me-
gatonsko, ki bi zares povzročila 
konec sveta, če bi jo uporabili. 
Ali ne gre morda za strahotno 
kemično orožje ali bombo, ki bi 
ne imela rušilne moči, temveč 
samo oddajala uničevalne žar-
ke, so se spraševali drugi. 

KITAJSKI APETITI 
Morda je bolj zanimiv tisti 

del izjave, v katerem je očital 
Kitajski napadalne namene in 
svojevrstno »delitev« sveta. Pri 
tem je opozoril, da so kitajski 
cesarji svoj čas zasedli notranjo 
Mongolijo, Mandžurijo, Tibet in 
Sinkjang. Sinkjang ni Kitajski, 
saj v njem žive Kozaki in Uj-
guri. Večina Kozakov in Kirgi-
zov pa živi v sovjetskem Kazah-
stany in v sovjetski Kirgiziji. 

Oktobra turistični teden v Ptuju 
V dnevih med 17. in 27. ok-

tobrom 1964 bo v Ptuju »Tu-
ristični teden« s proslavo 10-
letnice obstoja Turističnega 
društva Ptuj, s turistično raz-
stavo, občnim zborom društva 
in s turističnim predavanjem. 
Program tedna bo objavljen na 
posebnih lepakih. 

Priprave na Ta teden so se že 
začele. Izšel je že nov vodnik 
po Ptuju in okolici v slovenšči-
ni in nemščini, ki je zelo po-
hvalno ocenjen glede na vsebi-
no, opremo in tisk. Tekst je 
sestavil in vodnik uredil prof. 
Jože Maučec. Ugodno oceno je 
dobil vodnik tudi v dnevniku 
»Večer« in pri republiški in 
okrajnih izdajateljih podobnih 
vodnikov za razna območja v 
Sloveniji. S tem pa še ni konec 
vodnikov, ki jih ima v načrtu 
Turistično društvo Ptuj. Takoj 
bo začelo zbirati material za 
nov, obširnejši vodnik po Ptuju 
in okolici, ki bo še bolj ilustri-
ran in ki bo imel podrobnejši 
opis posameznih gospodarskih 
in kulturnih zanimivosti na ob-
močju Turističnega društva 
Ptuj. 

Vsebina letošnjega »TURI-
STIČNEGA TEDNA« bo posve-
čena važnosti učinkovite turi-
tične propagande s turistično 

literaturo še bolj pa z vsem 
kar privabi, zadovolji in navdu-

ši turiste, da sami širijo propa-
gando za to, kar so videli in 
doživeli, in se radi vračajo v 
kraje, kjer je turizem res do- j 
stojno cenjena in upoštevana 
gospodarska ponoga. V ptujski 
občini so za to vsi pogoji in os-
nova za turizem je že prav 
trdo postavljena, kar dokazuje 
dosedanji turistični promet in 
njegov razvoj iz leta v leto. 

VJ 

Srečanje 
nekdanjih 
aktivistov 

osvobodilnega bojo 
v ptujskem okraju 

Ob otvoritvi obnovljene šole v 
Narapljah in odkritja spominske 
plošče na šoli z imenom padlega 
partizana Mirana Sagadina. v ne-
deljo 27. t. m. ob 10. uri — se bo- Namen srečanja je ne le skro-
do srečali v Narapljah tndi nek- mtia zahvala za njihov trud v bo-
danji organizatorji npora proti jti za svobodo pri nas ampak tu-
okupatorju v bivšem ptujskem di, da bi dragi gosti izpolnili 
okraju. Skupščina občine Ptuj je vprašalnice zgodovinskega znača-
na predlog ZE NOV občine Ptuj ja, s katerimi bodo pripomogli k 
povabila na srečanje okoli sto ak- izpopolnitvi zgodovine narodno-
tivistov. ki živijo sedaj v raznih osvobodilnega boja v našem oko-
kraiih Slovenije in tndi v dragih lišu. 
republikah. R. V. 

Hruščov je dalje omenil, da 
ne misli braniti ruskih cesarjev, 
ki so bili prav taki kot. kitajski, 
vendar je treba povedati to, kar 
je res. 

MIRNEJE NA CIPRU 
Ciprski vladni predsednik 

Makarios je dovolil Turčiji, da 
pošlje hrano ciprskim Turkom 
s pogojem, da te pošiljke gredo 
skozi ciprska pristanišča na 
podlagi veljavnih predpisov. 
Prva pošiljka je že prispela v 
pristanišče Famagusto. Maka-
rios je o sjiorazumu obvestil 
predstavništvo OZN na otoku. 
Tudi Vasici Kokkino, ki so jo 
blokirali ciprski Grki, je Maka-
rios namenil več ton živil, ki 
bi jih prepeljali tovornjaki enot 
OZN, toda vodstvo ciprskih 
Turkov je to odklonilo. Raje 
torej želi zaostren položaj. 

Na Ciper pa je prispel novi 
posebni odposlanec OZN Gala 
Plažo, ki je zamenjal tragično 
preminulega finskega diplomata 
Tuomioja. 

DE GAULLE V LAT INSKI 
AMERIKI 

Francoski predsednik de Gaul-
le je krenil na tritedensko tur-
nejo po Latinski Ameriki. Obi-
skal je že Venezuelo, sedaj pa 
se je zaustavil v Kolumbiji. 

Zanimivo je, da mu ameriški 
tisk še bolj kot doslej očita, da 
želi onemogočiti ZDA na tej ce-
lini, posebno še, ker dosedanje 
ameriško gospodarsko in poli-
tično gospodarstvo napredni 
ljudje te celine le težko prena-
šajo. 

Ni dvoma, da želi de Gaulle 
povrniti nekdanji francoski 
ugled v tem delu sv°ta Pred-

I vsem gre za tesnejše stike s 
j tamkajšnjimi dpželami na go-
i spodarskem. političnem, kultur-
nem in drugem področju. V ta 
namen želi tudi finančno in 
tehnično pomagati. Pri tem de-
lu pričakuje nemško pomoč, po-
sebno pomoč nemških podjetij. 
Da pa bo ameriški ugled tod 
trpel, je več ali manj razumlji-
vo. De Gaulle ni kar tako v 
Caracasu in Bogoti dejal, da ima 
vsak narod pravico sam krojiti 
lastno usodo. Na koga so letele 
te izjave, ni težko uganiti. Od-
krito je tudi povedal, da ne na-
merava podpirati protikubanske 
gonje ZDA in tistih, na katere 
so te vplivale. 



V Trubarjevem naselju bodo zgra-
jene ceste po novem postopku 

Ureditev cest oziroma ulic v ptujskem Trubarjevem naselju 
je sedaj stvar pogodbe med Občinsko skupščino Ptuj, med Za-
vodom za raziskave materiala ln konstrukcij Ljubljana ter 
Zavodom za komunalno dejavnost Ptuj. Graditev teh cest je 
obenem prva jugoslovanska preizkušnja dosedanjih znanstvenih 
raziskav po temi bitumensko-cementne stabilizacije cestišč z 
ozirom na njihovo potrebno dimenzioniranje. Naročnik in so-
plačnik teh preizkušenj je Fond za znanstvene raziskave SFRJ 
Beograd, izvajalci pa so imenovane pogodbene stranke kot spo-
razumni soplačniki. 

Drava mora teči v 
pravilnih krivuljah 

Ceste oziroma ulice v Tru-
barjevem naselju v Ptuju bodo 
predstavljale zanimivo ekspe-
rimentalno in praktično novost, 
ker bodo imele bitumensko-ce-
mentno stabilizacijo nosilne 
plasti cestišča. 

Ves delovni postopek je hla-
den in tehnično lažje izvedljiv 
na samem delovišču ob uporabi 
betonskega gramoza največjega 
premera 5 cm, bitumenske 
emulzije »Kalipsol« in cementa 
PC 350. Namen tega postopka 
je doseči pod čim ugodnejšimi 
pdgoji kvalitetne ceste ob tu-
kaj v obilnih količinah razpo-
ložljivega in odgovarjajočega 
gramoznega materiala, poveza-
nega na suho z bitumensko 
emulzijo in cementom ter ob 
razpoložljivi mehanizaciji in 
delovni sili, neodvisno od me-
hanizacije, ki je potrebna pri 
toplem asfaltnem postopku. Ob 
sedanjih delih v Trubarjevem 
naselju si pomagajo z nekateri-
mi kmetijskimi, stroji in z va-
ljarjem ter z ljudmi komunal-

naselje kvalitetne ceste oziroma 
urejene ulice s cestiščem z 

! dobro nosilno plastjo, ki bo 
sposobna prenašati vse klimat-
ske spremembe in obtežitve. 
Navedene cesta bodo lahko 
vsem interesentom za enake 
ceste iz naše domovine neiz-
podbiten dokaz uspešnega znan-
stvenega dela na tem področju. 
S tem bo tudi dokazan dober 
namen zveznega fonda in re-
publiškega zavoda, z novimi 
izsledki in izkušnjami omogo-
čiti, da bodo jugoslovanskim 
krajem lažje dosegljive dobre 

j in trdne ceste. 
Za bližnje dni je napovedanih 

Ptuju več obiskov strokovnja-
kov in interesentom iž raznih 
predelov Jugoslavije za nov na-
čin gradnje bitumensko-cement-
ne stabilizacije nosilnih plasti 
cestišč, za kar se ne zanimajo 
samo graditelji medkrajevnih 
cest, temveč tudi kmetijska in 
druga večja podjetja, ki si že-
lijo urediti prometne žile tudi 
na svojem območju. 

uradnja ceste po povem postopku 

nega zavoda. Za delo c ^ . a j e teh- | 
nične instrukcije vodja oddelka j 
za ceste in hidroizolacije pri j 

.Zavodu iz Ljubljane inž. Milo? 
Polič ob upoštevanju laborato- j 
rijskih ugotovitev terenskega: 

laboratorija tega zavoda, ki ga 
vodi tehnik Pavla Kočarjeva. j 

Ptuj je izbran kot eksperi-
mentalno delovišče ravno glede 
pripravljenosti Občinske skup-
ščine Ptuj in Zavoda za komu-
nalno dejavnost ter Zavoda za 
raziskave materiala in kon-

Vodno skupnost Drava-Mura, 
operativni odsek Ptuj, čaka do" 
konca letošnjega leta še mnogo 
dela na Dravi, kjer izvaja siste-
matično regulacijo in sicer med 
Ptujem in Zavrčem in vzdrževa-
nje objektov na Dravi, pa tud| 
na pritokih Pesnice, kjer oprav-
lja dela na hidrosistemu. Vred-
nost vseh letošnjih del znaša na 
Dravi okrog 95 milijonov dinar-
jev iz republiških namenskih 
sredstev, na pritokih Pesnice pa 
okrog 200 milijonov din. 

S polaganjem fašinskih tonjač, 
s kamnjemetom iz lomljenca in 
s polaganjem betonskih kock na-
stajajo ob obrežjih Drave vidni 
objekti, Ri ščitijo obrežje pred 
rušilnim dedom Drave, obenem pa 
uravnavajo njen tok v najugod-
nejše krivulje. 

Takšne objekte vidimo pri 
Ptuju, v Spuhlji, z Zabovcjh. 
Markovcih, Novi vasi in v Ga-
jevcih ter drugod, opazimo pa 
jih najprej po velikih, v dveh 

1 vrstah razpostavljenih, zamak-
njenih betonskih kockah -kot 

f kronah vodne zgradbe, ki učin-
I kujejo namesto stare krone iz 
, pilotov kot • uničevalec: vodne 
energije in dwoljuje:;da prinaša 
visoka voda materjnl za zaledi-
njenje terena za zgradbami-.Ta-
ko je za. Sedaj. Zgraditev ;h$ro-
cenitral SD 1 in SD 2 bo spreme-
nila problem regulacij.. »OBseg 
teh sprememb že sedaj; šti^ctira-
;o. Vodne zgradbe z befbhs^imi 
kockami so potrebne na v?eh ti-
stih sektorjih Drave/ kjer se 
močno zajeda v obrežje.-V Widi-
ni je bil z ogroženim oibrejSjem 
ogrožen tudi daljnovod vidike 
napetosti Maribor—VairaždijS,- V 
Zaibovcih in Markovcih terfiNo-
vi vasi se je Drava približevala 
bfšam; v Gajevcih je celo obsta-
jaila nevarnost, da bi ,vdrla v 
star rokav in bi si napravila no^ 
vo strugo, in nato ogrožala ce-

Letos 27 novih vajencev 
Letos je sprejela '»Panonija« 

Ptuj v učno razmerje 27 učencev 
s svojega poslovnega območja, 

\ ki so se odločili za trgovski po-
klic. Od tega števila so le 3 

sto ter. brod- V Zavrč. Na vseh 
teh. sektorjih so bila tudi prejš-
nja . leta regulacijska in zavaro-
valna dela, zato v teh krajih te 
probleme in tudi delo dobro po-
znajo in so .pri njih tudi sodelo-
vali. 

Dela na pritokih Pesnice pa 
so v zvezi z regulacijo Pesnice. 
Potrebno je bilo uravnati strugo 
Sp. Brmice, ki je bila močno vi-
jugasta. Ta se je stekala prej v 
Pesnico pri. Tifoolcih, sedaj, pa 
se steka vanjo med Mezgovci in 
Domavo. Tudi novi strugi Krke 

jev. stari biraši, ki so že marsi-
kje spravili Dravo iz zajed v ra-
ven tok. Mnogi od teh so že upo-
kojeni. Na Pesmici pa so zaposle-
ni večinoma Dalmatinci, ker ni 
za to delo dovolj domačih de-
lavcev. Pri teh delih so se Dal-
matinci, ki opravljajo najraje 
zemeljska deda pri regulacijah, 
zelo dobro uveljavili kot vestni 
in hitri delavci, ki glede na to 
tudi primerno zaslužijo. 

O delih" operativnega odseka 
Ptuj—Vodne skupnosti Drava— 
Mura je javnosti manj znano, 

< > 4ii - ' -
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Eden od načinov uravnavanja struge. Posnetek je iz Zabovc 

in Zg.\ Bmice morata biti letos 
gotovi, enako pa tudi severni in 
južni obrobni Jarek doline. Dela 
na teh pritokih in jarku šo oce-
njena na 205 milijonov dinarjev. 
S temi deli in z. cfstaiimi regula-
cijskimi deli na Pesnici bo Pe-
sniška dolina obvarovana vseh 
poplav v obdobjih po 50 let (50-
letna varnost). 
• Zanimivo -pri delih na Dravi 

je, da opravljajo to domači de-
lavci in delavci iz bližnje oko-
lice pa tudi iz oddaljenih kra-

poznajo pa. njegove ljudi, pro-
bleme in uspehe . prebivalci iz 
okolice njihovih delovišč, kjer 
postane kar pusto, ko. zgotovijo 
dela in se- preselijo na druga de-
lov išča.. • 

Šef operativnega odseka Ptuj 
Branko Bartod je zelo pogosto 
na deldviščih. Nanj so navajeni, 
saj .jim je vedno v pomoč z na-
sveti. in tehničnimi navodili, ki 
so potrebna "tudi pri*« tem odgo-
vornem delu. VJ. 

Zgradba pri hotelu bo 
kmalu pod streho 

Groba gradbena dela »a po-
slovnem in upravnem poslopju 
pri hotelu »Petovio« Ptuj, ki ga 
gradi gradbeno podjetje »Grad-
nje« Ptuj, se bližajo ostrešju, ki 
bi naj bilo gotovo do 15. okto-
bra 1964. 

Ze po sedanjem stanju se vidi, 
da bodo v tem poslopju res so-
dobni poslovni lokadi, in sicer v 
pptličju, v prvem in drugem 
nadstropju upravni prostori, v 
tretjem, nekoliko umaknjenem 
nadstropju pa cedo stanovanjski 
prostori. Trgovska podjetja 
»Merkur«, »Borovo« in »Var-
teks« bodo imela v pritličju svo-
je poslovne prostore, trgovsko 
podjetje »Panonija« in drugi pa 
upravne prostore v obeh nad-
stropjih. V tretjem nadstropju 
bodo stanovanjski prostori. 

Gledano od Petro! ovega servi-

sa novo poslopje ne bo zakrivado 

bližnjega hotela tako, da bi ga 

na tej cesti ne opazili, pač pa se 

napis »Hotel Petovio« celo le-

po vidi. Novo poslopje zelo lepo 

dopolnjuje ta prostor, obenem 

pa bo zakrivalo vzhodno steno 

sosedne stanovanjske zgradbe. 

Po temeljih t^ga novega po-
slopja sodeč bi lahko trdili, da 
je velik del njegove vrednosti 
vbetoniran v temelje, ki so v 
posebni armirani izvedbi, da je 
prihranjeno vsako poznejše po-
sedanje zidov na nasipnem in 
vodnem terenu. 

V. J. 

V spremstvu inž. Miloša Po-
liča si lahko ogledate doslej 
opravljeno delo v Trubarjevem 
naselju v Ptuju. On vaip sproti l fantje, ostalo pa so dekleta, ki 
razlaga prednosti hladnega po? " 
.stopka pri mešanju emulzije 
»Kalipsol« in cementa 1?C 350, 
prednosti, stroške in samo delo, 
mo delo, pri čemer izgubite 
pri čemer izgubljate predsodek 
pred preizkusom in bojaznijo, 
da bi ostal ta poizkus Samo 
Ptuju, če si drugi ne bi z njim , itd., tako da mora podjetje spre-

so ižpblhlli jJdgojte za-siprejerri , 
na sprejemnih izpitih in • tudi n; 
glede'rta m"oč in zdravje. 

Vsako leto sprejme »Panoni-
ja« toliko novih učencev. Nekaj 
jih odpade med učno dobo. ner 
kateri se preselijo v druge kraje 

strukcij iz Ljubljane, da bo 
stor^no vse za uspešno oprav-
ljen poizkus in kar je najglav-
nejše, da bo imelo Trubarjevo 

MESEC KULTURNIH IN 
NARAVNIH SPOMENIKOV 

Jugoslovanska komisija za 
UNESCO je razglasila v skladu 
s priporočili te mednarodne or-
ganizacije čas od 15. septembra 
do 15. oktobra za mesec spome-
nikov in je vključila tudi našo 
državo v mednarodno kampanjo 
za popularizacijo kulturnih in 
naravnih spomenikov. 

Republiški sekretariat za šol-
stvo v Ljubljani je pozval orga-
ne za šolstvo pri občinskih skup-
ščinah na svojem območju, naj 
organizirajo v okviru učnovzgoj-
nega dela v tem času oglede spo-
menikov v naravi in predavanja, 
ki naj vzbudijo pri mladimi kul-
turen odnos in spoštovanje do 
naše kulturne dediščine in na-
ravnih lepot ter smisel za var-
stvo in- zaščito spomenikov. Tu-
di tisk in televizijske oddaje 
bodo posvetile kulturnim in na-
ravnim spomenikom primeren 
prostor in čas. Sode bodo lahko 
dobile od zavoda Sava film 
(Ljubljana, Grošljeva 4) primer-
ne diafilme s posnetki spomeni-
kov kot pripomoček pri pouku 
nekaterih predmetov, zlasti zgo-
dovine in naravoslovnih pred-
metov. 

Območje Ptuja in sam Ptuj je 
poln spomenikov, zato je toliko 
lažje šolam na tem območju po-
svetiti spomenikom v omenje-
nem času vso pozornost, pri če-
mer bo prav' rad sodeloval in 
koristno pomagal ptujski muzej 
s primernim tolmačenjem po-
mena in ogromnih vrednosti 
spomenikov. 

D o p i s u j t e v 
T E D N I K 

pomagali. Osebno sem prepri-
čan, da bo Ptuj zadovoljen, za 
njim pa še drugi ppsnemalci 
graditve cestišč po no^em. 

VJ. 

jeti vsako leto večje število va-
jencev, da lahko sproti pokriva 
potrebe po novem" trgovskem 
naraščaju. 

PRIPRAVE NA GRADNJO 40 STANOVANJSKE 
ZGRADBE V PTUJU 

Prejšnjo soboto, 12. septembra Kidričevo. Pri graditvi tega.blo-
1964, je začelo gradbeno pod- ka bo že uporabljala »Drava« 
jetje »Drava« s pripravljalnimi žerjav, ki ga še ob graditvi prve 
deli za gradnjo drugega 40- sta- stavbe ni imela, 
novanjskega poslopja ob Cesti Projekt za to poslopje je izde-
dr. Jožeta Potrča (Ljutomerska) telo podjetje Komuna projekt, 
v Ptuju, ki bi naj bilo gotovo in Maribor. 
vseljivo že do konca prihodnje- Kot je dejal delovodja gradbi-
ga leta. Investitor jc Tovarna j o ž e Slatič, bo hitela »Dra-
glinice in aluminija ^Boris Ki- v a « 2 delom, da bodo lahko do 
drič« Kidričevo. zime gotove kleti s pdoščo- in da I določeni ceni. S "tem ima lovska 

Prvotno si je pripravilo pod- bodo lahko začeli z zidavo. Rok za " družina, ki sprejme domače, 
jetje »Drava« vse potrebno za zagotovitev zgradbe . je kratek predvsem pa tuje turiste na lov, 
postavitev barak za ljudi, orod- zato bo potrebno izrabiti vsak mnogo večje koristi, kakor če 
je in material, za pripravo pro- ]e,p dan. T " f bi lov namenila samo svojim 

Na ormoškem območju: 

Kačrtno razvijanje lovnega 
turizma 

Na Območju občine Ormož je osem lovskih družin in pri-
bližno 200 lovcev. Družine se temeljito pripravljajo na lovsko 
sezono. Nekatera lovišča pričakujejo inozemske lovce. Razvit 
lovni turizem bo ugodno vplival na priliv deviznih sredstev. 
Zadnja leta posvečajo lovske 

družine na ormoškem območju 
vso skrb razvoju lovskega tu-
rizma. Letos so se temeljito pri-
pravile na sezono s tem, da so 
vzgojile in ohranile polna lovi-
šča za inozemske lovce in turi-
ste. Vse.do minule lovske sezo-
ne so imeli samo lovci možnost 
hoditi na lov divjadi, z novim 
lovskim zakonom pa se pogona 
lahleb udeleži tudi nelovec. Ta 
precejšnja sprememba je odpr-
la slehernemu turistu novo 

Lovni turizem je na območ-
ju občine Ormož dobil v zad-
njih letih pomembno in široko 
obeležje. V občini Ormož so za 
pospešeni razvoj lovnega turiz-
ma vsi pogoji. Na njenem ob-
močju j<i osem lovskih družin 
š približno 200 člani.'Večje lov-
ske "družine imajo svoje pazni-
ke, ki nadzorujejo lovišča in 
jih ščitijo pred škodljivimi ro-
parji in divjimi lovci. Lovski 
pazniki imajo vse leto polne 
roke dela. Nenehno je treba 

možnost za razvedrilo. Potreb- n a d z o r o v a t i i o v i š č a ) uničevati 
no je izpolniti -le zahteve lovske 
družine. Vsak tuji turist mora, 
na primer, za vstop v lovišče, 
za strel in odstrel, kakor za sle-
herni zgrešeni strel in za gonja-
če plačati. Poleg tega, da na lo-
vu turist sodeluje kot lovec, 
mora ustreljen plen plačati po 

roparje, preganjati divje lovce, 
v zimskem času pa je treba 
hraniti jerebice in fazane. Pra-
vočasno je treba odstreljevati 
stare srnjake in po potrebi skr-
beti za manjkajočo užitno div-
jad v lovišču. Na območju ob-
čine Ormož je navadno tudi 
bogat lov živih zajcev in mnogo 
druge ustreljene užitne divjadi 
gre v izvoz. Tudi letos bodo 
lovske družine prodale žive zaj-
ce v nekatere zapadne države. 
Tako postaja lov iz leta v leto 
bolj pridobitna gospodarska 
panoga, ki omogoča precejšen 
dotok deviznih sredstev in znat-
no doprinese pri izravnavi zu-
nanje trgovinske bilance. 

Umrljivost v Prekmurju 
poda 

Po neuradnih podatkih umrljl-

ge za žerjav, za položitev elek-
trovoda in vodovoda. Sedaj so 
že začeli izkop zemlje za kleti, 
in temelje. Buldožer pridno od-
riva s stavbišča zemljo in jo pla-
nira izven stavbišča. Kmalu bo 
izginila zadnja sled odstranjene . , . 
Polsnčeve in Cehove hiše, ki sta vost na prekmurskem podeželju 
stali na tem stavbišču. j* leta v letp pada. Tudi število 

^na^iloo 7a to novo stano- bolnikov naglo pada, kar je pri-
Znacilno za to novo srnino . z d r a v s t V e h i ž a s e i t i i n 

vanisko zgradbo bo,da bo mora- £ d n e j š i ^ higienskim ražme-
la imeti armirane betonske teme- ram_ v Vasi" Filovci je leta -1953 
lje glede na slab, mehak te- u m r i 0 14 občanov, leta 196.0 pa sa-
ren. Take temelje je zgradila m o 5. Pred desetimi leti je .bilo 
iDrava« glede na sdabe teren- 21 za jetiko obolelih občanov (vsi 
ske pogoje terena tudi pri prvem stari nad 30 let), preteklo leto pa 
40- stanovanjskem bloku TGA j e b i | c , n a « 

n u n i « n r i i l desetimi leti 12 ljudi, danes tmata PROGRAM RADIA PTUJ tO bolezen samo še dva vaščana. 
TI -^T^H, - , , I QA4 Podobne številke bi lahko zasle-
27. septembra 1964 d m t u d i v d r u g i h prekmurskih va-

10.30—10.45 Kratka domača seh. E. F. 
poročila. 10.45—11.00 Obvestila 

V. J. rčlandm. 

in reklame. 11.00—11.15 Vloga 
krajevnih skupnosti. 11.15—11.30 
O tednu Rdečega križa. 11.30 do 
11.40 Kmetijska oddaja. 11.40 do 
11.55 Tribuna poslušalcev. 11.55 
do 12.00 Z ansamblom Radia 
Ptuj. 12.00—... Čestitke poslu-
šalcev. 

29. septembra 1964 
15.15—15.25 Kratka domača 

poročila. 15.25—15.45 šport in 
glasba iz diskoteke. 15.45—16.00 
Obvestila in reklame med za-
bavno glasbo. 

1. oktobra 1964 
15.15—15.25 Kratka domača 

poročila. 15.25—15.45 Mladinska 
oddaja. 15.45—16.00 Obvestila in 
reklame med zabavno glasbo. 

NSU SPIDER Z WANKLO-
VIM MOTORJEM 

Kakor poročajo iz Neckar-
sulma, bodo v tovarnah NSU 
v kratkem pričeli serijsko 
proizvodnjo NSU spiderja z 
Wanklovim motorjem. Pr-
votno nameravajo izdelati 
na dan samo eno vozilo, ki 
bo stalo 8500 mark, pozneje 
pa bodo proizvodnjo pove-
čali, tako da bo do konca 
prihodnjega leta zgrajenih 
5000 avtomobilov tega tipa. 

Tovarni NSU in Citroen se 
pogajata, da bi skupna pri-
čeli izdelovati še en tip vozi-
la z Wanklovim motorjem. 
Citroen bi prispeval karose-, 
rijo, NSU pa motor. 

V radeljski občim je bilo 
letos 7 požarov 

Iz statističnih poročil je razvid-
no, da je število požarov na ob-
močju radeljske občine letos ob-
čutno ' poraslo. Do sedaj je ogenj 
Uničil 2 stanovanjski in 5 gospo-
darskih poslopij. Pri tem' ni treba 
posebej poudarjati, da je nastala 
velika materialna škoda, ki zriaša 
nad 15 milijonov dinarjev. 

Vzroki teh požarov so znani. Na-
stali so večinoma zaradi slabe 
električne napeljave in neurejenih 
dimnih ln kurilnih naprav. 

O tem je rta zadnji-seji razprav-
ljala tudi komisija za požarno var-
post pri občinski skupščini Radlje. 
Člani komisije so sklenili, da bo 
V bodoče treba požarni preventivi 
posvetiti kar največ pozornosti, 
zlasti pri tistih objektih,, ki so 
najbolj ogroženi. Predvsem bodo 
posvetili vso pozornost požarno 
varnostnim pregledom, ki jo 
opravlja občinska požarna služba. 
Letos so pregledali 45 poslopij ln 
ugotovili več pomanjkljivosti. Sla-
ba je zlasti - električna napeljava 
dimne in naprave. 

H. K. 

Štirje prvak! z gasilskega 
tekmovanja v Ptuju 

Tekmovanje ženskih in moških desetin za republiškega pr-
vaka, ki je bilo v nedeljo, 20. septembra 1964, v Ptuju na igrišču 
NK Drava in je dalo 4 prvake, je pokazalo, da so vsi tekmovalci 
iri gledalci vneto spremljali in ocenjevali delo tekmujočih in da 
so celo kritizirali delo ocenjevalne komisije, ki ji pri vseh rezul-
tatih niso priznali objektivnosti. 
Vreme je bilo zelo ugodno za I je ženska skupina GD Duplje pri 

tekmovanje^ razpoloženje tek- I Ljubljani (613) in četrto ženska 
movalcev pa .odlično. Večina teh 
je pripotovada z gasilskimi vozi-
li. Tekmovalci so bili, in sicer 
ženske skupine iz Kozjega, Go-
rišnice, Dupelj pri Ljubljani in 
iz Sel, moške skupine pa šo bile 
iz Maribora, Litije, Celja, Ljub-
ljane, Postojne in iz Begunj. 

' Skupine so tekmovale v treh 
veščinah. Prizadevale so si do-
kazati č i m več znanja in spret-
nosti v tekmovalnih disciplinah, 
pri "ocenjevanju pa se niso stri-
njale z ocenjevalno komisijo; ter 
so ji ponekod očitale, da je pri-
stranska. Najbolj se je čutila pri-
zadeta pri točkah ženska skupina 
iz Gorišnice. Večina tekmoval-
cev se ni strinjala s preugodno 
oceno moške skupine iz Ljubi ja-
me, ;kar ; se -j.e pokazalo tudi pri 
razdelitvi" pokalov in plaket. 
Predsednik republiške . gasilske 
žveže Metod Rotar je obljubil, 
da'bo'o"tem razprava na seji re-
publiške gasilske zveze in da . bo 
v 1 tednu objavljen rezultat te 
razprave. 

Tekmovanje j e . vodil Milan 
Vrhovec, komandant gasilske 
brigade Ljubljana. Gledalcev je 
bilo okrog 500. V imenu občinske 
skupščine Ptuj je bil navzoč pod-
predsednik" Vlado Vrečko. 

Prvo mesto je dosegla med 
ženskimi skupinami skupina GD 
Kozje (673), drugo mesto ženska 
skupina GD Gorišnica (672), tre+-

skupina GD Sele (583). 
Od industrijskih gasilskih dru-

štev je dosegla 1. mesto 9kupina 
Predilnice in tkalnice Litija 1461 
točk), drugo MTT Maribor (426) 
in tretje Emajlirka Celje (391,5 
točke). 

Izmed poklicnih gasilskih dru-
štev je dosegla prvo mesto sku-
pina iz Ljubljane (537,5), drugo 
skupina Koper (533,5) in tretje 
skupina Maribor (377,5). 

Od gasilskih društev je do-
segla prvo mesto skupina GD 
Begunje (449,5), drugo Kog pri 
M. Soboti (422,5) in tretje Po-
stojna (305). 

Vsi prvaki so prejeli republi-
ške pokale in okrajne plakete, 
ostali pa diplome. Razdelil jih je 
predsednik republiške gasilske 
zveze Metod Rotar, ki je česti-
tal predstavniku skupine za do-
sežen uspeh. Ob koncu razdelit-
ve je čestital vsem gasilskim 
društvom k doseženim uspehom, 
obenem pa je poudaril, da je to 
republiško tekmovanje pokaza-
lo ugodno sliko uspehov gasil-
skih društev na republiškem ob-
močju. 

Stadion NK Drave se je po 
rezultatih hitro izpraznil, saj se 
je okrog 15. ure že vsem mudilo 
domov na vse strani, od koder 
so prišli. 

VJ. i 



K I D R I Č E V O 
UREDITEV TRGOVSKIH PROSTOROV V CIRKOVCIH 

Anodna masa - važna 
surovi nti 

I ka na zveznem seminarju o me- i žara tudi v okoliških vaseh. 
, dicim dela. Stroški seminarja so Sklepe, ki jih je sprejelo na svo-
| znašali le 70.000 din, vendar pa j jem zboru, vestno izpolnjujejo. 

TGA v Kidričevem je vse do obratnemu zdravniku seminar 1 Samoupravni, organi so sklenili, 
leta 1958 morala uvaža,ti amodno nedvomno zelo koristil, saj bo da se poviša honorar za obisk 
maso kot zelo pomembno in važ- lahko pridobljeno znanje uspeš- . gasilskih vaj od 100 na 300 din na 

no uporabljal pri izvrševanju uro, s čimer je zadovoljivo reše-
svojega poklica kot obratni no vprašanje nagrajevanja, 
zdravnik v tovami, pa tudi si- Zelja članov je, pridobiti v 
cer. Za pomoč pri finansiranju svoje društvo čimveč mlaidiih 
seminarja, je prosil zdravstveni 

no .surovino za izdelavo alumi-
nija pri nas. Čeprav danes TGA 
poznajo daleč naokrog in tudi 
izven meja'naše domovine, prav 

' gotO'VQ.razen zaposlenih v tej to-
varni malokdo ve, da je v tej 
tovarni še obrat, kot tretji del 
kombinata aluminijske industri-
je — tovarna anodne mase. Iz-
kušnje v aluminijski industriji 
so narekovale, da je treba v sklo-
pu tovarne aluminija zgraditi 
tudj lastno tovarno za izdelavo 
anodne mase. Tovairiia TGA v 
Kidričevem je že v času izgrad-
nje morala odkupiti licenco za 
proizvodnjo aluminija od neke 
norveške firme, ki je pa bila 
dolžna nuditi vse ustrezne po-
datke v zvezi, s proizvodnjo alu-
minija po za tisti čas najsodob-
nejši metodi. In prav ta firma 
»ELEKTROKEMISK« iz Osla, je 
priporočala, da bi naj zgradili 
lastno tovarno za -proizvodnjo 
anodne mase, kar se je leta 1958' 
tudi zgodilo. Vse do tega časa 
smo anodno maiso uvažali iz Av -
strije in Francije. Takrat je bilo 
tudi ugotovljeno, da ni koristno 
za proizvodni postopek pri elek-
trolizi glinice uporabljati pri 
enaiki glinici različno anodno ma-
eo. Vsled specifičnih pogojev za 
elektrolizo aluminija je potreb-
no prilagoditi kvalitete anodne 
mase, kar pa je bilo zelo težko z 
inozemskimi proizvajalci. Po 
drugi strani pa je tudi uvoz po-
trebnih surovin mnogo cenejši 
kot pa uvoz gotove mase. Za po-
trefoe elektrolize A je bilo po-
trebno za 18.000 tom aluminija 
proizvesti 12.000 ton anodne ma-
se, pozneje, po vključitvi hale B 
pa se je potrebna količina pove-
čala kar za 100 odst. Tako danes 
lahko ta obrat krije vse potre-
be za proizvodnjo aluminija v 
obeh elektrolizah. 

Socialni službi mesto, 
k i j i gre 

Marsikateri proizvajalec, ne 
samo v TGA, ampak tudi v osta-
lih delovnih kolektivih še ved-
no ne ve, kakšno delo sploh 
opravlja socialna služba. Ta služ-
ba je še sorazmeroma nova, zato 
ni čudno, če si jo še vedno mno-
gokaiteri član v delovni organi-
zaciji tolmači po svoje. Taka 
služba je 'tudi v TGA v Kidri-
čevem. Glavno težišče dela so-

1 ciatnega delavca v sleherni go-
spodarski organizaciji je na pre-
prečevanju socialnih problemov, 
na soustvarjanju takih družbe-
nih pogojev, ki predstavljajo člo-
veka kot nosilca samoupravnega 
sistema in na sodelovanju zs 
razvijanje socialističnih družbe-
nih odnosov v delovnem -kolek-
tivu in naši družbeni skupnosti. 
Ena izmed važnih nalog v TGA 
je bila rešitev problema ustrez-
ne zaposlitve invalidov in manj 
delatzmožnih oseb, kaiterih v tem 
kolektivu ni malo. Čeprav se 
na tem področju zelo trudijo, je 
največji problem v tem, ker ni-
majo na razpolago dovolj pri-
mernih delovnih mest za take 
potrebe. Njihova večja akcija v 
okviru .uresničevanja nalog de-
lovnega programa, je bila izčrp-
na anketa med proizvajalci v 
obratni glinice. Toda ta služba 
ne deluje samo v tovarni, ampak 
tudi izven nje. Pri Društvu pri-
jateljev mladine v Kidričevem 
so ustanovili komisijo za vzgojno 
-varstvena vprašanja otrok in 
mladine — v kateri vedno sode-
luje tudi eden izmed obeh soci-
alnih delavcev v TGA. Tako do-
biva ta služba- vedno bolj svoje 
pravo mesto in pomen med osta-
limi službami v podjetju, čeprav 
je v začetku vladalo mišljenje, 
da take službe v podjetju niso 
potrebne. 

dom tudi za medicinsko sestro, 
kar pa je bilo zavrnjeno fe pri-
pombo, da to lahko finansira tu-
di Zavod za socialno zavarova-
nje v Ptuju. Vsekakor to niso 
bila tako velika sredstva, da jih 
kolektiv ne bi zmogel, ker ta 
medicinska sestra dela v naselju, 
kjer se zdravijo družinski člani 
zaposlenih v TGA. 

Vstopnina za žene 
Do nedavnega je bilo pri NK 

»Aluminij« v veljavi pravilo, da 
za obisk nogometne tekme ni 
potrebno plačati vstopnine že-
nam, ki so prišle na ogled tek-
me. To je bila zelo spodbudna 
i,n hvalevredna poteza vodstva 
NK' »Aluminij«, ki pa je žal ve-
ljala le kratek čas. Ce so se že 
enkrat za to odločili, zakaj so 
spet tako hitro to ukinili, saj jim 
prav gotovo ni vseeno, ali je 
ogromno prostora za gledalce-
simipatizerje prazno ali pa bi bi-
lo polno, če bi še to veljalo za 
vnaprej. Zene ne gredo na tekme 
predvsem zato, ker izdatek 400-
600 din pa v mnogih primerih še 
več predstavlja preveliko breme 
za njihov družinski proračun. 
Nikakor nisem proti vstopnini, 
ki je povsod, toda če se enkrat 
nekaj uvede, naj drži vsaj dolo-
čen čas —, ne pa le nekajkrat za 
reklamo, ki bolj odbija kot pa 
privlači.. 

Zveza s svetom 
Med štirimi ali petimi podjetji 

v ptujski občini, ki imajo tele-
printerje ^e tudi TGA Kidriče-
vo. Toda več kot eno leto ima 
TGA že nov Siemensov teleprin-
ter s perforatorjem, ki omogoča 
oddajanje in sprejemanje obve-
stil v zelo kratkem času, kar po-
meni mnogo prednosti od pre jš-
njega. S tem novim teleprinter-
jem lahko podjetje dobi v naj-
krajšem času zvezo z okrog 80 
deželami v svetu oz. s podjetji 1 

v državah, s katerimi ima po-
slovne stike. Vse te zunanje zve 

članov kolektiva. Morda res ne 
bi bilo slabo, če bi sprejeli nji-
hov predlog, da bi vse na novo 
sprejete delavce vključili v ga-
silsko društvo. Čeprav je njiho-
va prva naloga čuvanje tovarne, 
so vedno pripravljeni sodelovati 
v okviru občinske gasilske zveze 
in pomagati vsem, ki bi bili po-
trebni njihove pomoči. 

Organizacijska shema 
podjetja 

V kratkem bodo sveti proiz-
vajalcev delovnih enot v TGA 
sprejemali svoje organizacijske 
sheme. Ker pa iz statuta podjet-
ja ni jasno razviden postopek 
pri sprejemanju organizacijskih 
shem podjetja, je delavski svet 
sprejel obvezno tolmačenje k do-
ločilom statuta, s katerim je de-
finiral pojem organizacijske she-
me in določil, da z organizacij-
sko shemo podjetja delavski svet 
odreja: posamezne delovne eno-
te, funkcije delovnih enot, služ-
be oziroma nižje prganizacijske 
enote v okviru DE, ki morajo 
zagotoviti funkcionalnost D I?. S 
tem je jasno določeno, da bodo 
vse DE poslovale v smislu teh 
določil. V kolikor bo delavski 
svet ugotovil, da shema SP»DE 
ni v skladu z organizacijsko she-
mo podjetja, jo bo s svojimi pri-
pombami vrnil v ponovno raz-
pravo svetu proizvajalcev DE. 

10 težavnostnih stopenj 
delovnih mest 

Komisija za ureditev pravil-
nikov o delitvi čistega dohodka 
in pravilnikov o delitvi osebnih 
dohodkov je na svoji seji 16. 9. 
1964 razpravljala o osnutku si-
stema delitve dohodka v TGA in 
o pripombah, ki j i h* je na ta os-
nutek dal še prejšnji centralni 
delavski svet in člani kolektiva 
na sejah svetov proizvajalcev 
delovnih enot. Po daljši razpra-
vi je sklenila, da sveti proizva-
jalcev delovnih enot na svojih 
sejah čimprej razpravljajo o gru-

Po ureditvi trgovine z žele-
znino »Kovina« v Ptuju, v ulici 
heroja Lacka, kjer opravlja 

! adaptacije gradbeno podjetje 
»Gradnje« Ptuj, (ne Drava kot 
zadnjič pomotoma navedeno), 
ostala dela pa Toplovod Mari-
bor in, Klemos Lenart, bo na 
vrsti ureditev ,trgovskih prosto-
rov v Cirkovciti,. za kar so na-
črti ie v delu! 

V zgradbi v Cirkovcih, kjer 
ima sedaj »Panonija« Ptuj trgo-
vinosipecerijo, galanterijo in 
manufakturo, bo potrebno opra-
viti večja adaptacijska dela. Se-
daj se je izselila iz te zgradbe v 
svoje prostore kmetijska zadru-
ga Cirkovci. 

Ureditev pritličja v poslovni 
zgradbi v Cirkovcih, kjar je iz-
nad - trgovskih prostorov nekaj 
pisarniških prostorov krajevne-
ga urada in stanovanje, bo za-
htevala večja denarna sredstva. 
Delavski svet podjetja je priznal 
med ostalimi potrebami sedaj 
prednost Cickovcem, ki jim je 
tudi z, urbanističnim načrtom 
občine Ptuj napovedana razvoj« 
na perspektiva, ker se bodo Cir-

kovci«razviili v važnejši poslovni 
in stanovanjski center na Drav-
skem polju. Zato je razumljivo, 
da mora podjetje »Panonija« 
Ptuj že sedaj misliti na primer-
no ureditev trgovskih lokalov, 
ki bodo v novih pogojih eden iz-
med važnih poslovnih pnfctorov. 
Najboljše bi bilo v tam kraju 
postaviti nov trgovski objekt, 
vendar si tega samo trgovsko 
podjetje »Panonija« Ptuj ob ve-
likih potrebah po urejanju tr-
govskih lokalov na podeželju ne 
more privoščiti. 

Trgovsko podjetje »Panonija« 
Ptuj ši prizadeva skupno z osta-
lima ptujskima trgovskima pod-
jetjema »Izbira« in »Merkur« iz 
leta' v leto urediti, več trgov-
skih poslovalnic. V zadnjem ča-
su je uredilo že prostore v Maj-
šperku, Kozmincih, Desterniku, 
Markovcih in več trgovskih lo-
kalov v Ptuju, kar je stalo več 
milijonov iz skladov m kreditov. 

V nekaj letih bo dosežena tudi 
v tem ozira na podeželju enako 
visoka stopnja glede lokalov, 
založenosti in skrbi za potrošni-
ke, kot je v mestu. 

ODKUP JABOLK V POLNE M TEKU 

Kratke iz tednikov 
sosednih občin 

VTCFCFIŽDDTSTOB 

ze posredujeta centrali za telex j ^ l J ^ ™ * * 
zveze v Beogradu in Zagrebu. S 
to pridobitvijo je delavni kolek-
tiv TGA Kidričevo nedvomno 
napravil ogromen korak naprej 
v svojih poslovnih stikih v svetu. 

Gasilci TGA 

tudi razporedijo v lestvico, ki naj 
ima deset težavnostnih stopanj. 
Pri razporejanju posameznih de-
lovnih mest v delovni enoti v 
težavnostne stopnje ie upošteva-
ti: praih, pline, prepih, tempera-
turo, razne kemične vplive, te-
žavnost dela itd. Vse to komisija 

Industrijsko gasilsko društvo potrebuje za sestavo enotne le-
v TGA je že dovolj znano po stvice težavnostnih stopenj, ki 
svojih dosedanjih uspehih, ki bo usklajena za celotno podjetje 
jih je doseglo z vestnim in mar- in, ki jo bo zajemal novi sistem 
Ijivim delom, ko je že večkrat , delitve dohodka v TGA. 
preprečilo večje škode zaradi po- ' -O. C.-

P0DLEHNIŠK0 ŠOLSKO POSLOPJE V KRITIČNEM 
STANJU 

% • 

Osnovna šola Podlehnik se je Osnovna šola v Podlehniku je 
obrnila na Občinsko skupščino \ popolna osnovna šola s 13 oddel-
Ptuj s prošnjo, da bi uvrstila i ki, je pa brez šolske delavnice za 

Kmetijska zadruga Ormož se je leios temeljito pripravila 
na odkup kmetijskih pridelkov. Zgradila je prostorno skladi-
šče v Ormožu in si nabavila ustrezno embalažo. Čeprav letos 
v Slov. goricah ni posebno rodovitna sadna letina, imajo na-
kupovala kmetijskih pridelkov v času sezone polne roke dela. 
Slika prikazuje nakupovalca jabolk med pregledom kaikovosti. 

DRUŽBENI VEČER PTUJSKIH ČEBELARJEV 
Čebelarsko društvb Ptuj je s , skem društvu, zdaj kot predsed-

evojimi družinami priredilo 12. | nik, zopet kot tajnik, blagajnik 
septembra t. 1. družabni večer v 1 in na zadnje ga je UO društva 

Kam z odpadnim 
materialom 

V TGA se je že nabralo okrog 
proizvodnih obratov (predvsem 
glinice) toliko odpadnega mate-
riala, da se vedno bolj pojavlja 
vprašanje, kam z njim. Odpadne 
betonske plošče iz elektrolize je 
podjetje uporabljalo kot zasipni 
material tudi na takih mestih, 
kjer bi veljalo tudi marsikaj 
drugega. V teh ploščah je bilo 
tudi mnogo betonskega železa, 
ki bi ga delavci iz kolektiva, ki 
gradijo svoje hišice, lahko zelo 
koristno uporabili. Zato je ra-
zumljivo, da so taki interesenti 
upravičeno spraševali, ali ne bi 
bilo mnogo koristnejše za pod-
jetje in njih same, če bi tak od-
padni material prodali. Gotovo 
ee bodo morali delavski svet in 
sveti delovnih enot v bodoče 
ukvarjati tudi s takšnimi pri-
meri. 

Seminar za zdravstvene 
delavce 

2e prejšnji centralni delavski 
svet v TGA je odobril finansira-
nje udeležbe obratnega adravni-

problem*graditve novega šolske 
ga poslopja v Podlehniku med 
najnujnejše probleme v občini 
ravno glede na to, da je samo 
poslopje najtežja ovira pri nor-
malnem razvoju pouka in pri de-
lu tam zaposlenega učiteljstva. 

Šola v Podlehniku že stoji od 
1881. leta. Od takrat doslej se 
je le toliko spremenila, da so 
preuredili upraviteljevo stano-
vanje v zasilne učilnice in da so 
poskušali zavarovati zgradbo 
pred vlago iz kleti. Vse okalo 
je ostalo neizpremenjeno, čeprav 
se je število učencev potrojilo in 
sedaj obiskuje to šolo 365 učen-
cev. Šola ima na razpolago le 4 
učilnice in tri manjše prostore. 
Dva uporabljajo za zasilni učil-
nici, ejiega pa za zbornico. V 
učilnici, ki je nastala iz bivše 
upraviteljeve kuhinje, je pouk 
za 26 otrok in sicer dopoldne in 
popoldne. Ob nalivih so kletni 
prostori zaliti z vodo, ki jo mo-
rajo nositi iz kleti po 3-krat te-
densko. Podi v v-seh učilnicah 
so čisto izrabljeni. Tudi ostrešje 
je dotrajalo. 

POZDRAV VOJAKA IZ 
LESKOVCA 

V Slovenskih goricah je na-
počil čas trgatve. Sedaj je tam 
lepo in veselo. Silno rad bi bil 
med ljudmi v Slovenskih go-
ricah, se pridružil veselim tr-
gačem, vendar to letos ni mo-
goče. Tudi tu je lepo in včasih 
veselo, vendar prelepih ̂ Sloven-
skih goric ne bi zamenjal za 
noben drugi kraj na svetu. 

V času trgatve pošiljam vsem 
Slovenjegoričanom, posebej mar-
ljivim vinogradnikom mnogo 
lepih pozdravov ter jim želim 
obilo uspeha! 

tehnični pouk, brez kabineta za 
učila, primernega prostora zS 
zbornico in garderobo. Šolsko 
dvorišče je zelo malo, šolska 
zgradba pa blizu ceste, da se va-
li vanjo ves prah s prometne ce-
ste Ptuj—Krapina, ki je močno 
prometna. Pitna voda pri šoli ne 
ustreza higienskim predpisom. 
Vanj prodirajo površinske vode. 
saj je komaj 10 m oddaljen od 
bližnjega gnojišča in le 4 m od 
šolske greznice. 

Glede na to, da je šolsko po-
slopje v »Podlehniku med naj-
slabšimi poslopji v občini, smatra 
šolski odbor te šole in upravitelj-
stvo skupno s celotnim kolekti-
vom in starši, da je nujno, da se 
uvrsti problem te šole med naj-
nujnejše pri načrtih za prihodnje 
gospodarsko leto, sicer se bedo 
razmere še {»slabšale in se bo 
morala šola v vedno večjem ob-
segu preseljevati v zadružni 
dom, kjer že ima sedaj pouk in 
sicer v klubski sobi. ki gotovo ni 
zgrajena v ta namen. 

Pp. 

Naši počitniški domovi 
Po daljšem presledku sem pre-

bil letos v septembru svoj ne-
kajdnevni dopust v počitniškem 
domu pod Vitrancem. Bil sem 
zadovoljen- s hrano in ceno, ne 
pa z udobjem: voda je curljala 
samo zjutraj, čez dan in ponoči 
pa ne, kopalnic ni, ali pa v veriž-
ni posledici pomanjkanja vode 
ni bila uporabna, o razmerah v 
straniščih pa raje ne govorim. 

Zveni neverjetn% res pa je, da 
je bdi istočasno simpatični po-

Nevesela zgodba Gostinskega 
podjetja Ormož je v letošnjem 
letu kolektiv precej prizadela. 
V letošnjem devetmesečnem ob-
dobju je moral kolektiv zaradi 
neodgovornega dela zamenjati 
tri računovodje. To kolektivu 
povzroča hajvee težav, saj ra-
čunovodstvo' in knjigovodstvo 
ni na tekočem, zato ni moč 
ugotoviti dejanskega gospodar-
skega stanja podjetja. 

Težko je uspešno gospodariti 
brez ustreznega kadra, pred-
vsem v ekonomsko manj raz-
vitem podjetju, kjer se kolekth* 
pogosteje srečuje poleg kadrov-
skih problemov z ostalimi teža-
vami. V manjšem kolektivu je 
to toliko občutneje, ker ni eko-
nomskih pogojev za pridobitev 
ustreznega kadra. To vprašanje 
rešujejo po gospodarski sposob-
nosti, toda sistematično reše-
vanje kadrovskih problemov je 
dolgoročno in zahtevno. 

Sposobnega računovodskega 
kadra še vedno primanjkuje, 
zato ni čudno, da so v manjših 
podjetjih še vedno zaposleni 

čitniški dom SATURNUS nad računovodje brez ustrezne izo-
bivšim kopališčem JASNO pod brazbe in strokovnosti. 
Vršičem kljub vzorni upravi in Delavski svet Gostinskega po-

T. šoštarič iz VP 7046/25 j udobju popolnoma prazen. ' djetja Ormož je na svoji seji 
Leskovac j/s dne 7. septembra tega leta raz-

gostilm »Novi svet«. Udeležilo se 
ga je prek 30 ljudi. Prišla sta tu-
di predsednik in tajnik Zveze če-
belarskih društev, tovariša Be-
nedičič in Cvetko iz Ljubljane. 

Predsednik ptujskega čebelar-
skega društva je pozdravil goste 
iz Ljubljane, vse čebelarje in 
njihove povabljence, vsem je že-
lel prijeten* večer ter predal be-
sedo predsedniku Zveze Benedi-
čiču. t 

Uvodoma je predsednik govo-
ril o čiftu pripadnosti društvu, o 
sodelovanju med družinami in 
društvom, kakor tudi med dru-
štvom in zvezo. Poudaril je, da 
le čvrsta organizacija lahko sto-
pa pred razne forume in zahteva 
ono pomoč in priznanje, ki pri-
padata tako važni gospoc^rski 
panogi, kot je čebelarstvo. Sa-
djarstvo in poljedelstvo sta slabo 
uspešna brez čebelarstva. Pove-
dal je tudi, da so vrhovni funk-
c-.onarji v našem kmetijskem 
gospodarstvu prišli v zadnjem 
času do tega spoznanja in začeli 
čebelarstvo ceniti kot važno pa-
nogo kmetijstva, zato je potreb-
no tembolj razširiti to panogo. 

Nato je opisal delovanje čebe-
larskega staroste tov. Komel.ia. 
Prek 40 let je deloval v čebelar-

izvolil za predsednika. Zelo pe-
stro je bilo njegovo delovanje. 
Najprej je bilo potrebno ustano-
viti društvo, ga i vešče voditi in 
širiti njegov delokrog. Pridobil 
si je strokovno znanje o čebeljih 

Nova avtomatska 
telefonska centrala 

V 1019 številki objavljajo Va-
raždinske vijesti informacijo o 
izboljševanju PTT službe v Va-
raždinu z montažo nove avto-
matske telefonske centrale, ki bo 
začela delovati sredi prihodnje-
ga leta. Nova centrala bo imela 
1000 številk, stroški nakupa, 
montaže in zgradbe, kjer bo in-
stalirana, pa bodo znašali okrog 
280 milijonov dinarjev. Vzpore-
dno s tem razširjajo mestno te-
lefonsko omrežje. 

Konference krajevnih 
organizacij Soc. zveze 
Krajevne organizacije Socia-

listične zveze na območju okraja 
Varažefei so se pričele priprav-
ljati na svoje letne konference. 
Na teh konferencah bodo posve-
tili posebno pozornost nizkemu 
številu včlanjenih volivcev. V 
občini Varaždin je včlanjenih v 
SZ komaj 50 °/o volivnih upravi-
čencev. kar je pod okrajnim in 
republiškim povprečjem. 

M E D I M U R j i 
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Modernizacija cest 
Sredi tekočega meječa so se 

začela dela pri rekonstrukciji in 
asfaltiranju ceste Cakovec—Le-
tinski most, te jeseni pa bo as-
faltirana tudi cesta od Trga 
osvoboditve do železniške posta-
je Cakovec—Buzovec. Za obe 
cesti bo skupno porabljeno okrog 
48 milijonov dinarjev. 

Obč. sindikalni svet 
razpravlja o kadrih 

Glede na dejstvo, da se neka-
tera sindikalna vodstva v delov-
nih organizacijah na območju 
občine nikakor ne znajdejo v 
svojem delu in ne najdejo svoje-
ga mesta v delovni organizaciji, 
je občinski sindikalni svet Ca-
kovec sklenil organizirati v so-
delovanju z delavsko univerzo , 
seminarje za vodilne kadre sin-
dikalnih organizacij. Seminarji 
bodo trajali 40 ur. na njih pa bo-

. , , , . . • i do obravnavali 12 tem. Predvi-
boleznih, prirejal tečaje m uspo- d e v a i 0 i d a S€ b o udeležilo semi-
sobil mnogo mladih ljudi za če-
belarske izvedence. Po osvobo-
ditvi je po vrnitvi iz izgnanstva 
obnovil čebelarsko društvo in v 
njem vztrajno deloval do danes. 
Za njegovo plodonosno in dol-
goletno •ielo mu je podelil naj-
višje odlikovanje »ANTON JAN-
ŠA I. stopnje«, kar so navzoči 
sprejeli z velikim odobravanjem, j 

Družabni večer je obsegal 
okusno večepjo m prosto zaba-
vo. V sobi je zavrelo kot v panju. 

narjev po najmanj pet članov 
vsakega izvršnega odbora sindi-
kalne organizacije.' / 

I u r i z e m 
Komfort turistu 

Zmeraj zahtevnejši postajajo 

govorov, smeha in tudi plesa. 
Čebelarsko društvo je priredilo 
skromen srečolov z lepimi dobit-
ki, kar je poživilo prireditev. Če-
belarji so izrazili željo po takih 
večerih. Tudi na deželi bi dru-
žine naj ne zaostajale za dru-
štvon* V letnerrt času bi se zbra-
li čebelarji ob vaški lipi, se stro-
kovno pogovorili in prijateljsko 
poveselili 

Tov. Ačko se je kot organiza-
tor prijetnega večera res izkazal. 

-č-n. 

V devetih mesecih trije 
računovodje 

pravljal in ugotovil nekatere 
pomanjkljivosti v delu računo-
vodje Ladislava Kereca Ob tej 
ifriložnosti je delavski svet po-
djetja očital računovodji, da je 
malomarno opravljal računo-
vodske posle in da si je neupra-
vičeno prilastil manjše vsote 
denarja. 

Na račun potnih stroškov je 
dvignil računovodja 23.000 di-
narjev. Potnega naloga ni bilo, 
zato si ga je sam izstavil in 
blagajniški prejemek je sam 
podpisal. Izplačal si je neupra-
vičeno 36.000 dinarjev kot del 
gibljivega dohodka za čas, ko 
sploh ni bil zaposlen v Gostin-
skem podjetju. Na račun pod-
jetja si je kupil plašč za moped 
in si lastil pravice, ki mu niso 
pripadale. Tako si je pridržal 
pr^vief do odločanja o štipendi-
jah, o sprejemanju v službo in 
podobnem. Nadalje je kot ra-
čunovodja dajal nepravilne po-
datke službi družbenega knjigo-
vodstva o finančnem stanju 
Gostinskega podjetja Ormož. 

Odnašal je domov nekaj dni 
2 milijona dinarjev, ne da bi jih 
pravočasno vložil v banko. Ne-
pravilno je sestavil polJetni 
obračun, saj ni knjižil računov i je preživela vse revolucije in vse 
za približno 900 tisoč dinarjev^ republike. 

fc)rt jim ne zadostuje več. K je 
nekj; mimo kopalnic, WC, elek-
trične signalizacije in drugih že 
samoumevnih rekvizitov, hočejo 
v hiši še prho, hladilnik, balkon 
ali teraso, lep razgled, sončno 
jamstvo in več podobnega, v 

Poslovni ljudje iz gostinske 
stroke trdijo, da se komfort naj-
bolje prodaja. Ze. toda ne pov-
sod in v vseh primerih, le zelo 
kvalitetni in res kulturni turisti 
ga zahtevajo in — plačajo. Ce se 
ne oziramo na turiste iz preko-
morskih dežel, ampak na pov-
prečnega evropskega kont'nen-
tailca, pa kaže praksa', da tudi pe-
tičnejši turisti beže — ne pred 
komfortom, marveč pred zasolje-
nimi cenami. Beže pa v bungalo-
ve. skromnejše turistične hišice, 
počitniške domove, pod šotore 
itd. 

Ni nepomembno število turi-
stov iz druge skupine: v evrop-
skem povprečju jih cenijo na pol 
milijona letno. 

Dopust menažerjev in 
gozdno delo 

Neki gozdarski urad blizu Hei-
delberga nudi počitniškim turi-
stom. ki so drugače pisarniški 
ljudje, možnost raznega — laž-
jega in težjega — dela v ^gozdu 
med njihovim dopustom. Prese-
neča pozornost in lep odziv Kaj 
bi ne; če že ne prijetno, koristno 
zanje je gotovo 

Usoda naroda je odvisna 
od načina prehrane 

tako je dejal svoj čas veliki 
francoski kulinarični umetnik 
Brillat-Savarin, avtor slovite 
knjige »Fiziologija okus?.« Od 
takrat je minilo skoraj 200 let, 
toda vitalna vera Francozov v 
kuhinjo in klet ter njuna vodil-
na vloga na tem simpatičnem 
področju življenjske umetnosti 



Sola v Narapljah bo 
dobila ime po 

p a d l e m partizanu 
Miranu Sagadinu 

V zadnjih dveh mesecih so šo-
lo v prijetni haloški vasici Nara-
plje dobro popravili, kar je bilo 
nujno potrebno. Zidarji, tesarji 
in mizarji so šolo zapustili, ker 
so z deli že končali, pleskarji pa 
bodo svoje delo opravili v teh 
dneh. Obnovljena šola bo dobila 
v nedeljo, 27. t m., ob odkritju spo i 
minske plošče ime po mladem pa- ; 
dlem partizanu Miranu Sagadinu, 
kar je predlagal oddelek ljudske 
revolucije ptujskega muze j ̂  in je 
sprejela zgodovinska komisija pri j 
ZB NOV občipe Ptuj. 

Miran Sagadin ni sicer padel v | 
Narapljah, niti ni ožji domačin 1 

te haloške vasi, vendar je njego-
vo ime povezano z okolico Nara-
relj,,saj je od septembra 1944 bil 
partizanski kurir v »Tehniki Lac-
ko« v Stogovcih. nekaj kilometrov 
od Narapelj. V Naraplje, Slape, 
na Ptujsko goro in druge bljižnje 
kraje te partizanske tiskarne je 
Miran raznaša. glas svobode, ča-
sopise osvobodilnega~ gibanja, ki 
so jih tiskali tiskarji v tehniki 
Lacko. 

Miran je bil zelo mlad, ko se je 
s srcem pridružil naprednemu po-
litičnemu gibanju. Rodil se je 10. 
avgusta 1928 v Ptuju, kamor je 
hodil ob prihodu okupatorja v 
osnovno šolo. Ze desetleten fan-
tič je poslušal starejšega brata 
Zvon>ka, giimnaz:jca im skojevca, 
ki mu je pripovedoval o boju de-
lavskega razreda za novi družbe-
ni red socializem. V mlado,Mira-
novo srce se je vselila želja, da bi 
tudi on pomagal graditi srečnej-
šo družbo, lepših odnosov med 
ljudmi in narodi, v kateri se bo 
delavski razred ekonomsko in 
kulturno dvignil. Od desetega do j 
trinajstega leta je še kot osnovno- ! 
šolski otrok speznaval zavedne 
proletarce, člame ptujskega delav-
skega društva Vzajemnost. Koli- i 
kokrat jih je viievai doma pri j 
bratu Zvonku in tudi politično! 
napredne dijake, ki so obiskovali 
brata Zvonka, agilnega skojevca. 
Kaj vse je slišal tedaj o pogubo-
nosnem fašizmu, o Hitlerju, Mu-
ssoliniju, netilcih nove svetovne 
vojne! 

Njegov oče Jože, mizar m nje-
gova mama Tončka sta ga vzga-
jala v globoki domovinski ljube-
zni. V takem okolju je dočakal 
mladi Miran nemško invazijo v 
našo zemljo. 

Narodno zavedna Sagadinova 
družina je morala po prihodu 
okupatorja bežati, saj je okupator 
že prve dni na veliko zapiral za-
vedne Slovence. Sagadinovi so se 
umaknili z Miranom najprej k 
Vidovičevim v .Turovce. Ze julija 
1941 je Miram pomagal pri prevo-
zu strojnic od Vidovičevih na 

Hajdimo k Valanitovim. Koliko 
zauipanja v trinajstletnega fantiča! 
Miran je bil tega zaupanja tudi 
vreden! 

V Juirovoih je Miran ostal do 
jeseni, ko ga je vzela k sebi nje-
gova babica Ana KupčičeVa na 
Ptujsko goro in ga vpisala v šolo. 
Njegovi — mati, oče in brait pa so 
se kot ilegalci In organizatorji 
osvobodilnega • gibanja selili iz 
kraja v kraj Znano je, da je Mi-
ranov oče 's s:nom Zvonkom od-
šel proti koncu avgusta 1941 na 
Pohorje v Pohorsko četo, odkoder 
je moral na prezimovainje v Lju-
bljano, Zvonko pa v Ptujski 
okraj. 

ko je odšel k Sajkovim na javiko, 
na nemško zasedo. Strel ga je 
zadel v prsa in mu ranil pljuča. 
Vrgel se je v vodo, da je tako 
izginil Nemcem izpred oči. Ko so 
Nemci odšli, se je splazil v blji-
žnjo domačijo, k Jaku Pislaku. 
Domači so mu nudili prvo pomoč. 
Cez nekaj dni so ga prenesli v 
Stogovce k Maliki Galunovi, nato 
v Podlože k Bedenkovim. Se zelo 
slab se je čez kakih 14 dni Uma-
knil k materinemu bratu Antonu 
Kupčiču v Podlože, od tam pa v 
ambulantno zdravljenje v Sreče, 
k stricu Sagadinu. Ze skoraj pov-
sem zdrav je postal žrtev okupa-
torejevega nasilja, v noči na 13. 
april 1945, ko so\pkupatorjevi vo-
jaki obkolili Sagadinovo domači-
jo — partizansko bolmško posto-
janko v Srečah in hišo zažgali. V 
bolniškem bunkerju se je v gore-
či hiši zadušil — mladi sedem-
najstletni Miran Sagadin, skupaj 
s svojim očetom, svojim stricem 
Vojkom in njegovo ženo, zdrav-
nico Rožco. 

Ime šole po partizanu Miranu 
Sagadinu bo vedno spominjalo na 
mladeniča ki je izgorel v ognju 
revolucije, da b' nam bilo živ-
ljenje lažje in lepše. Ime šole bo 
s-pominjao za vel no na tiste dni, 
ko se je slovenski narod boril 
proti okupatorju, ki je hodil po 
naši zemlji in un.čeval naš rod. 

Ko imenujemo šolo v Narapljah 
po partizanu Miranu Sagadinu, 
jo izročamo mladini z željo, da 
bi se v njej vzgojila v delovne in 
humane člane človeške družbe, 
kakršen se je le v svoji mladosti 
izkazal partizan Miran Sagadin 
in srtotisoči borcev za našo svobo-
do, za našo lepšo bodočnost. 

R. V. 

V Šoli 
Toneta Znidariča 
letos tudi otroci 

iz Haloz 
Osemletka Toneta Znidariča 

bo nadaljevala v šolskem letu 
1964/65 delo po dragocenih iz-
kušnjah iz prejšnjih let in po po-
vih, da bi lahko iz leta v leto 
odpravljala v življenje z izobraz-
bo čimbolj pripravljene mlade 
ljudi. 

Letos je v tej šoli 1108 učencev, 
580 dečkov in 528 deklic, razde-
ljenih v 33 oddelkov. 38 učnih 
moči opravlja svoje odgovorno 
delo v 18 dopoldnevnih in 15 po-
poldnevnih razredih. V tem šol-
skem letu je prišlo glede na no-
vo šolo Franca Osojnika do nove 
razdelitve šolskega območja za 
vsako od teh dveh šol. V šolo To-
neta Znidariča prihajajo otroci 
z območja mesta do Ciril Meto-
dovega drevoreda, Volkmarje-
ve ulice, Vičave, Krčevine, Nase-
lja bratov Reš, Spuhlje, Budine, 
Brstja in dela Rogoznice. V tem 
šolskem letu še razdelitev ni po-
polnoma dosledno izvedena glede 
na razne potrebe in utemeljene 
želje staršev in otrok. Vsi učenci, 
ki so hodili lani v VII. razred, 
bodo še obiskovali v celoti osmi 
razred na isti šoli, kier so bili 
doslej. 

V šoli Toneta Znidariča je se-
daj za 2 oddelka otrok iz Vidma, 
ki obiskujejo 5. razred in se vo-
zijo sem z avtobusom, v 7. in 8. 
razredu pa je še več otrok iz 

i Zavrča in iz drugih šol. Poleg te-
j ga je še en oddelek za odrasle, 
'verjetno pa bosta potrebna celo 
j 2/ oddelka. 

Učiteljski zbor te šole vlaga 
mnogo truda v to, da bi dosegli 
člani zbora čim boljše strokovno 

člani zbora čim boljšo strokovpo 
izobrazbo. Sedaj jih izredno štu-
dira 9 na višjih in visokih šolah. 
Mnogo prizadevanj vlaga učitelj-
ski zbor v to, da bi dosegel čim 
boljše stike s starši, ki so osnova 
za boljše pogoje za učne in vzgoj-
ne uspehe. Na roditeljskih sestan-
kih obravnavajo splošne pojave 
in vprašanja, podrobnosti o učen-
čevem življenju in pogojih za 
šolsko delo pa v stiku s starši na 
rednih tedenskih govorilnih urah, 
kjer starši nimajo strahu, da bi 
še kdo drugi zvedel za to, ker jih 
teži. Skrbnim staršem ni žal časa. 
ki ga porabijo na ta način za 
napredek svojih otrok. Radi pri-
dejo v šolo in se pozanimajo za 
vse. Razrednikom je s tem nalo-
žena odgovorna naloga, ki pa jim 
po drugi strani sistematično de-
lo olajša mnoge razredne pro-
bleme. Koiikor je v nj'hcvi mo-
či, spret: odpravljajo težf-.ve in 
nepravilnosti, ki sicer- zavirajo 
normalno delo. 

Tudi v tem šolskem letu se bo 
potrudila šola, da bo dosegla vse-
stranski napredek učencev po 
dosedanjih in novih izkušnjah, 
ker bo le tako lahko izpolnila 
pričakovanja skupnosti glede šo-
lanja in vzgoje otrok. 

Ravnateljica šole meni, da je 
zelo važno za uspešno delo obli-
kovanje učiteljskega zbora, ki 
mora marsikdaj pokazati mnogo 
požrtvovalnosti, discipline in pod-
rejanja lastnih interesov. Vsi mo-
rajo biti na isti odskočni deski 
na poti do istega skupnega cilja, 
tj. do dobrega učnovzgojnega 
uspeha. / V. J. 

Jezikovni 
tečaji v Ptuju 

Ze nekaj let obstajajo v okviru 
Delavske ljudske univerze v Ptu-
ju jezikovni tečaji, za katere pa 
v zadnjem času ni bilo takega 
zanimanja, kot bi pričakovali. 

Iz leta v leto prihaja k nam 
vedno več tujcev. Meje sosednih 
in tudi bolj oddaljenih držav na 
vzhodu in zahodu so se odprle. 
Po naših gostiščih in trgovinah 
vidimo- tujca kot gosta in kot 
kupca. Zal pri tem način spo-
razumevanja ni vedno najboljši, 
ker ne znamo dovolj tujih jezi-
kov. Medsebojno sporazumeva-
nje spada "tudi h kulturni po-
strežbi, o kateri v zadnjem času 
toliko govorimo. 

Prav tako beremo v časnikih 
o naših strokovnjakih, ki se ho-
čejo izpopolnjevati v svoji stroki 
v inozemstvu, a ne obvladajo do-
volj tujega jezika, da bi mogli 
dobiti tam strokovne informaci-
je. Razočarani se potem vrnejo 
domov, ker svojega namena niso 
dosegli. 

Da tem nedostaitkom odporno-
rerno, prireja Delavska univerza 
vsako leto jezikovne tečaje. So 
začetniški in nadaljevalni tečaji 
za angleščino, ruščino, franco-
ščino in nemščino, toda le tedaj, 
če je zadosrtno število tečajni-
kov. 

Začetek bo v četrtek, dne 1. 
oktobra 1.1., v osnov, šoli Toneta 
Znidariča ( v Mladiki) ob 18. uri. 

Rekonstrukcija ceste Ormož-lvanfkavči 

Miran Sagadin 

Miran je hodil v šolo do leta 
1943. Med šolskimi otroci na 
Ptujski gori se je izkazal za za-
vednega slovenskega otroka, saj 
je večkrat nastopal proti nemčur-
sko usmerjeni mladini. Po šoli so 
ga stari starši poslali za ključav-
ničarskega vajenca v tovarno 
strojil v Majšperk. 

Spomladi 1944 ga je brat Zvon-
ko pritegnil za bolj organizirano 
delo v Osvobodilni fronti. Zaupal 
mu je razne kurirske poti. Poleti 
1944 je pomagal Miran kopati 
bunker za tehn;kc Lacko v Sto-
govcih pri Superjevih pod list-
njakom. Septembra 1944 pa,je 
prevzel silno odgovorno delo par-
tizanskega kurirja v tehniki Lac-
ko. Pripravljen je moral biti na 
najhujše muke, če ga okupator 
zaloti s partizanskam tiskom. Mo-
ral se je znati tudi izogibati vsem 
nevarnostim Nekaj mesecev je 
Miran srečno opravljal svoje de-
lo, nato pa je naletel v Slapah, 

OBVESTILO 
Obveščamo vse pevce moškega pevskega zbora DPD Svo-

boda Ptuj in vse tiste, ki želijo pristopiti k zboru, da pričnejo 

redne vaje v ponedeljek, 28. septembra 1964,'ob 19. uri v glas-

beni šoli Ptuj. 
Odbor. 

Prapor za pionirje iz Kidričevega 

Zemeljska dela pri rekonstrukciji ceste Ormož-lvanjkovci 
hitro napredujejo. Vsa dela izvaja Cestno podjetje Maribor — 
obrat Ormož. Obstoječo cesto bodo za nekaj metrov razširili 
in jo pripravili za asfaltiranje. Precejšen odsek te ceste proti 
Ljutomeru že asfaltiran, v prihodnjih letih pa nameravajo 
asfaltirati preostali del. Asfaltirana cesta Ormož—Ljutomer 
bo znatno prispevala k razvoju turizma. Turisti bodo imeli 
krajšo pot do Jadranske obale in med potjo si bodo lahko 
ogledali razne naravne in zgodovinske znamenitosti Slovenskih 
goric. 

Društvo prijateljev mladine v 
Kidričevem se namerava posebej 
pripraviti na letošnji 21. novem-
ber, ko bi naj bila v Kidričevem 
slovesna otvoritev razširjene šo-
le. Društvo namerava nabaviti 
prapor za pionirski odred na tej 
šoli, ki bi naj bil imenovan po 
Borisu Kidriču, Pri nabavi pra-
pora jim je obljubil pomoč tudi 

Pionirski starešinski svet Kidri-
čevo. { 

Društvo je že pričelo z zbira-
njem prispevkov za sam pra-
por in za trakove in se je zato 
obrnilo na razne forume, podjet-
ja in ustanove po pomoč, obenem 
pa se priporoča, da bi posilali na 
slovesnost povabljene predstav-
nike. 

II 
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Največja bitka 
v ptujskem okraju 

Za največjo bitko v ptujskem 
okrajo lahko smatramo 'boj med 
kurirji 8 TV postaje in nemškimi 
vojaki SS formacije ter orožni-
ki 27. septembra 1944 pri Dežnem 
v Halozah. 

V zgodnjih jutranjih urah 
omenjenega dne so Nemci zase-
dli vse poti okoli partizanskega 
taborišča v Dežnem, ki ga je iz-
dala Nemka Osterbergerjeva, 
lastnica vinograda v bližini par-
tizanskega taborišča. Tisti dan 
se je zadrževalo v taborišču 17 
partizanov in partizanka Ivan-
ka Hojnik-Ljufoinica, doma s 
Hajdine. Med partizani je bil ko-
misar V. relejne linije III. sek-
torja tovariš Zoran in komandir 
8 TV postaje Stane Petrovič-
Ivan. Partizani so premogli pet 

—-"»strelk, puške, pištole in roč-
Vse drugače so bili 

f na buj t , ;eni Nemci. Ven-
| dar so iznen«.. bkoljeni parti-
! zani sprejeh bo. m bij zei0 

tvegan iin je ogro... ' M i en je 
vseh partizanov.' Naš ti. --,,-> še 
diruige zbrane partizane, ka»t^_ -> 
jih sipominja preživeli udeležt 
nec tega boja Jožko Konpar-Sr-
dan iz Osluševec! Poleg koman-
dirja Ivana, komisarja Zorana in 
Ljubinice so se spustili v boj 
Luter Rudi-Boris ,iz Ptuja, Jo-
že Korošec-Andrej iz Spuhlje, 
Franc Petek-Zvonko iz Cvetko-
vec, Alojz Feguš-Bogomir iz Go-
rjšnice, Ciril Megla iz Cvetkovec, 

Septembrski dogodki 
Edi Hojnik-Mirko s Hajdine, Jo-
že Pignar iiz Gorišnice, Anton 
Pišek-Metod iz Apač in Iztok iz 
Gorenjske ter Tone. Med kurirji 
so bili še novinci Ivan Rakuša, 
Anton Veldin, Jakob Roškar in 
Ježe Zajšek. 

Ko so partizani zagledali Nem-
ce, je komandir Ivan odredil, da 
kurirji Zoran, Ivan, Andrej in 
Mirko postavijo sovražniku za-
sedo. Skrili so se v bližino poti, 
po kateri so Nemci prihajali. 
Dnifei partizani so vidno koraka-
li proti bližnjemu hribčku, da bi 
tam na boljšam položaju spre-
jeli boj. 

Nemci naletijo na zasedo 
Velika skupina nemških voja-

kov SS formacije se je približe-
vala zasedi, bilo jih je če« 100 
mož, ki so jih 'partizani iznena-
da napadli z angleškimi ročnimi 
bombami in brzostrelkami. 

Iznenaderti so se Nemci umika-
li nazaj, tu je obležalo Okoli 20 
nemških vojakov, skoro vsi, ki.so 
v tej biitki padli. 

Kurirji iz zasede so po oprav-
ljeni nalogi z jurišem hiteli k 
svojim tovarišem na vzpetini, 
kjer se je že odvijal strahoten 

•i. Pol ure so se z velikimi na-
L '—smili naši borci pred stra-
hota.n.. nemškimi streli, ki so 
ranili v oko borca Andreja. Dru-
gi so dobili k sreči le manjše 
praske. 

Umik 
Partizani so se morali v strel-

cih umikati pred veliko premoč-

jo. Krenili so proti vzhodu, toda 
med potjo so naleteli na dve 
nemški zasedi, prvo pri bližnjem 
sadovnjaku, drugo na novi 
vzpetini. Obe so pravočasno 
opazili in nanje usmerili svoje 
strele. Ko so se zasedi čisto 
približali, so se pomešali in 
sprejeli boj iz oči v oči. Obojni 
oblečeni v nemške uniforme, so-
vražnik in partizani, so zašli v 
kočljiv položaj. Nemci niso vede-
li, ali streljajo na svoje ali na 
partizane, kajti med naglimi gi-
bi ni bila vidna pri partizanih 
partizanska zvteda na nemški 
uniformi. Nemci so začeli stre-
ljati negotovo, partizani pa so se 
brez iizgub prebili in nadaljevali 
pot proti severozahodu po str-
mem gozdnatem klancu Gorce 
proti Dravinji. 

Naše izgube 
V bitki je partizanom pošla 

skoraj vsa municija in tako so se 
znašli ob vznožju hriba ob Dra-
vinji, v mali šumici. Sklenili so 
preplavati Draviinjo, toda nale-
teli so na nove nemške zasede 
v Zg. Pristavi, ki so jim štirikrat 
preprečile prehod čez reko. Nem-
ški minometi in strojnice pa so 
okoli njih grozeče bobneli in reg-
ljaii. Sedem kurirjev je Dravinjo 
le preplavalo: Boris, Iztok, 
Branko, Bogomir ter ranjeni 
Srdan, Metod in Mirko. 

Hudo ranjeni Ciril, Ivan in Jo-
že so padli v nemške roke. V vo-

do so se skrili Jošt in Hinko ter 
Ljubimca. Pri zadnjem odporu 
pri DraVinji so padli komandir 
Stane Petrovič-Ivan, Jože Koro-
šec-Andrej iz Spuhlje, Franc" 
Petek-Zvonko iz Cvetkovec in 
Tone. Tone je baje padel prvi 
še pred prihodom k Dravinji in 
so ga pokopali v gozdu pod hri-
bom Gor ca, druge tri je moral 
kmet Purg odpeljati z vozom v 
gozd pri Pristavi, kjer so jih po-
kopali. Domačini pravijo, da je 
na njilhovem grobu z lesenim 

križem vsako noč brlela lučka. 
' Po osvoboditvi so borce prepelja-
li svojci na domača pokopališča. 

Ujete kurirje je okupator od-
peljal v Gradec, da bi jih tam 
obsodilo vojaško sodišče, ker so 
bili dezerterji iz nemške vojske. 
K sreči so se vsi vrnili po osvo-
boditvi domov. 

Kurirji, ki so ušli smrti in 
nemškemu ujetništvu, so se za-
tekli najprej v gozd pri Apa-
čah. Do večera so ležali premoče-
ni po hoji po močvirju, zvečer 
pa jih je terenec iz Apač spra-
vil k zanesljivim ljudem v kmeč-
ke hiše. Ranjene partizane so 
spravili h kmetom v Zupečjo vas 
in Pleterje, najhuje ranjenega 
Srdana pa na Ptujsko Goro, na-
to pa v Majšperk. 

Morda bo kdo od preživfelih 
čiital to naše poročilo v parti-
pairtizanov sedaj opasane bitke 
zamsikem koledarju. Prepričani 
smo, da bo lahko o tej bitki še 
veliko vedel. Nas bi posebno za-
nimala pot ranjencev, njihovo 
v tistih hudih dneh ranjenim 
partizanom, pot ujetnikov v za-
por, in srečne okoliščine, ki so 
jim rešile življenje, m predvsem, 
kako se piše četrti partizan, ki so 
ga klicali za Toneta in je baje 
padel v tej bitki. Dopolnite z va-
šimi dopisi na naš list naše poro-
čilo. Hvala tudi tov. Srdanu za 

oris bitke 27. 9. 1944 v prejšnji 
številki našega lista! 

Novi odbori 0F 
Septembra 1944 so ustanovili 

v našem okolišu precej novih od-
borov OF, kjer so nekateri po-
samenziki že prej pomagali par-
tizanom. Omeniti moramo nove 
odibore v Kukavi, ustanovljene 
puri Pavlu Kondriču, v Zagor-
ciii pri Zemljiču s sekretarjem J. 
Muršecem, v Bišu pri Kronfo-
glu, v Pongercah, pri Vidmu, v 
Cermožišah in v Turškem vrhu 
pa odbor ZSM ter še ponekod. 

Septembra 1944 so partizani-
terenci priredili tudi nekaj mi-
tingov, kakor v Pongercah pri 
Jožetu Lahu, v Apačah pri Vido-
vičevih in še jr-onekod. 

Razni partizanski napadi 
V noči na 30. september 1944 

so borci Zago-.-ske brigade napad-
li občinski urad v Dubravi pri 
Zavrču. Zaplenili so s pomočjo 
članov OF okoli 100 vermanskih 
uniform, pisalni stroj, 40 zastav 
in uničili precej arhiva. Napad 
sta vodila Jože Pungračič iz Za-
vrča in Franc Bratuša iz Goriča-
ka. Iste noči so partizani Zagor-
ske brigade napadli skladišče 
obmejnih vojaških enot pri Za-
vrču in tam zaplenili moko, slad-
kor, klobase, mast in sol. 

Te noči so partizani zaplenili 
v trgovini v Goričaku hrano za 
zagorske partizane. Ko'so se po-
noči vračali na Hrvaško, so v 
Hrastovcu zaplenili pri Nemcih 
še 16 glav goveje živine, 4 svinje 
in drugo blago. Živino so vašča-
ni vozili s svojo vprego do meje 

Padli septembra 1944 
Že večkrat smo v partizanskem 

koledarju omenili, da ne more-
mo napisati vseh žrtev v mesecu, 

ki poteka, ker nam krajevne or-
ganizacije še niso poslale živ-
ljenjepisov vseh padlih v NOV, 
ampak le sezname z letnico smr-
ti. Zato tudi v septembrskem 
partizanskem koledarju poroča-
mo le o padlih, za katere imamo 
življenj epise. 

Omenili smo že, da so v bit-
ki pri Zg. Pristavi v Halozah 
padli Stane Petrovič-Ivan s Haj-
dine, star 25 let, Jože Korošcc-
-Andrej iz Spuhlje star 31 
let in Franc Petek-Zvonko / iz 
Cvetkovc,, star 21 let. 

V Cirkulanah s oorožniki 22. 
septembra 1944 ustrelili partiza-
na Andreja Krajnca, starega 
22 let, ki je leta 1944 pobegnil s 
prisilnega dela v Nemčiji.in od-
šel 1. septembra k partizanom. 
Ze čez 22 dni je padel v nemško 
zasedo blizu Cirkulan. Poizkušal 
je bežati, toda nemški streli so 
ga smrtno zadeli. 

V Stojncih so 8. Septembra 
1944 esesovci ustrelili partizana 
Janeza Vinceka, iz Stojnc, ki je 
jjobegnil leta 1944 iz nemške voj-
ske in se pridružil partizanom 
Natašine skupine. Nemci so ga-
prijeli na partizanski javki pri 
Jožefu Meznariču v Stojncih 

Martin Skoliber, 34-letni eko-
nom iz Ormoža, je bil ustreljen 
v Tomaševcu pri Varaždinu 15. 
septembra 1944. Okupator ga je 
pregnal z družino iz Ormoža že 
leta 1941. V Zagrebu se je aktiv-
no povezal z osvobodilnim giba-
njem. Organiziral je tudi sloven-
sko udarno brigado »Drago«. 
Usitaši so ga prijeli 15. marca 
1944 in ga v zaporu zelo mučili. 

V. R. 
Popravek: V prejšnji številki 

je bilo pomotoma napisano, da 
so partizani zažgali Korošcev 
mlin. ki je mlel za nemško voj-
sko, pravilno je. da so zažgali ža-
go, ki je delala za Nemce 



POJAVI POLPISMENOSTI 
TUDI NA PTUJSKEM OBMOČJU 

V času taborenja mladincev ob-
veznikov predvojaške vzgoje smo 
se zanimali pri mladincih, kakšen 
je njihov interes in želja po na-
daljnjem izobraževanju. Večina 
mlagih fantov, ki so z uspehom 
končali osemletko spoznava, da ji 
pridobljeno znanje ne zadostuje, 
če hočejo v svojem življenju 
uresničiti svoje življenske cilje, 
zato čutijo potrebo, da se nadalje 
učijo in izobražujejo. Živahen 
razgovor se je razvil o vprašanju, 
ali jim zadostv.je znanje, ki so si 
ga pridobili na osemletki za ure-
sničitev svojih življenskih ciljev 
in napredovanje oz. uveljavljanje 
svoje osebnosti « Večina mladih 
fantov je izraz-la mnenje, da zna-
nje, ki ga daje osemletka človeku 
ne zadostuje, temveč, da te mo-
rajo nenehno učiti, če hočejo na-
predovati in slediti hitremu dru-
žbenemu razvoju. Bralcem posre-
dujemo nekaj zanimivih odgovo-
rov fantov na to v p r a š a n j e . Mia-
dinec Janez Peklar iz Nove vasi 
pri Markovcih 2? je dejal: »Zna-
nje, ki sem si ga pridobil v osno-
vni šoli, mi povsem ne zadostuje, 
ker se danes življenje in tehnika 
tako hitro razvijata, da se je tre-
ba vsakodnevno učiti. Šolan ali 
nešolan človek ni tako izpopolnil 
svojega znanja, da bi lahko sa-
mostojno oprav j al delo bodisi v 
tovarni za strojem, za plugom na 
polju ali za mizo v pisarni, ne da 
bi se vedno zr.ova in znova učil. 
V osnovni šoli dobi vsak mlad 
človek temelje, na katerih potem 
gradi svoje nadaljnje znanje. 
Človek, ki misli, da mu ni potre-
bna osemletka, si gotovo ne bo 
mogel urediti Življenja tako kot 

se spodobi naprednemu človeku. 
Vsakemu človeku )e potrebna 
vsaj tolikšna izobrazba, kot jo 
nudi osemletka, kajti Usti, ki da-
nes nima niti osemletke, se bo 
težko pogovarjal z ljudmi o stva-
reh, kot se ljudje danes o njih 
pogovarjajo v našem sistemu 
družbenega samoupravljanja. Ti-
sti, ki je s pridom obiskoval 
osnovno šolo, se je toliko izobra-
zil, da se lahko "uspešno nadalje 
izobražuje, obiskuje srednje m 
druge šole. 

Mladinec Franc Ceh iz Zagorc 
13 pravi: »V višjih razredih 
osnovne šole sem spoznal, da se 
bo treba učiti tuli takrat, ko bo 
osemletka za menoj. Saj danes 
lahko samo z znanjem pride? na-
prej. Osemleko sem z uspehom 
končal. Izučil sem se svojega po-
klica. Cilj, ki sem si ga zastavil 
je, da bom v svojem živjenju 
stalno izpopolnjeval svoje zna-
nje.« 

Mladinec Slavko Ceh iz Vinta-
rovec je med drugim poudaril: 
»Dandanes znanje, k! si ga prido-
bi mladinec v osnovni šoli ne mo-
re zadostovati, ker se tehhika in 
znanost vsakodnevno razvijata. 
Ko mladina konča osnovno šolo, 
se nekateri odločijo, za učenje v 
obrti, drugi (Shajajo v razne šo-
le, malo pa je takšnih, ki ostane-
jo doma. Tako' mladina sama ču-
ti potrebo po višji izobrazbi.« 

Stanko Kokol iz Grajenščaka 
pravi: »Menim, da znanje, ki sem 
si ga pridobil v osnovni šoli ne 
zadostuje za delo in za napredo-
vanje v življenju. 

KMALU BO TRGATEV 

Veličane so lep in prijazen 
kraj Slovenskih goric, ki ga v 
času trgatve radi obiščejo turi-
sti. Trgatev se bo kmalu priče-

in Slovenske gorice bodo ži-
ve prijaznih obrazov, ki bodo 
pospravljali letošnji pridelek 
grozdja. Veseli klici in trgatve-
no razpoloženje bo' prineslo 

sko kapljico, ki skozi vse leto 
krepi in omogoča prijetno raz-
položenje. Najlepši dnevi na 
deželi so spomladi in v jeseni, 
ko se narava prebuja, in takrat, 
ko se narava pripravlja na mi-
rovanje. Takrat je celo najlep-
ša, saj na njej iz dneva v dan 
opazimo nekaj nevsakdanjega 

Čeravno že imam svoj poklic, 
čutim veliko potrebo po nadalj-
njem izobraževanju. Upam, da 
bom s svojo željo, ki sem si jo 
zastavil, tudi uspel.« 
, Tako in podobno je tekla bese-
da med fanti, ki so šele pred 
kratkim končali osemletko. Fan-
tom, ki imajo pet ali manj razre-
dov osnovne šole, je beseda s te-
žavo tekla z jezika. Vsak izmed 
njih je z zanimanjem poslušal 
svoje tovariše, ko so pripovedo-
vali o svojih željah, da bi se še 
nadalje izobraževali, sami pa so 
čutili v svoji notranjosti veliko 
praznino, čutili so, da so veliko 
izgubili s tem, ker niso končali 
osemletke. Ob preizkušanju pi-
smenosti fantov » narekom je po-
staven fant dejal: »Oprostite, ne 
znam pisati nareka, ne zmorem, 
rad bi, pa ne vem . . . » 

Fant je 8 trepetajočo roko iz-
ročil nepopisan list papirja. Bilo 
jih je nekaj, k! niso Imeli hra-
brosti priznati, da so polpismeni, 
ali nepismeni. V skupini 234 mla-
dincev, rojenih leta 1946 in 1947 
je imelo sto mladincev popolno 
osemletko (43 29 mladincev 
sedem razredov osnovne Sole, 43 
mladincev šest razredov, 40 mla-
dincev pet razredov, 18 mladincev 
štiri razrede, 3 mladinci tri raz-
rede in 1 mladinec dva razreda. 
To je slabo in opozarja starše tn 
prosvetne delavce," da bo potre-
bno čutiti v bodoče mnogo več 
odgovornosti za mladi rod, ki gre 
skozi osnovno šolo. V bodoče pa 
ne bo več mogoče dobiti zaposli-
tve v tovarni, če človek ne bo 
imel osemletke Seveda se hkrati 
postavlja tudi vprašanje, ali bo 
mogoče kmetovati s štirimi razre-
di osnovne šole Vse to spoznava 
že mladina sama. ko zapušča šol-
ske klopi in se prvič sreča v ži-
vljenju s stvarnostjo, k! zahteva 
od človeka znanje, znanje in zo-
pet znanje. 

FB 

N a š e z d r a v j e 

Tuberkuloza še vedno 
grozi 

Tuberkuloza je obolenje, ki 
so ga poznali že Egipčani, Grki, 
Perzijci, Indijci, ime sušica ji je 
dal najslavnejši zdravnik klasič-
ne Grčije — Hipokrat. Tuberku-
lozo so dobro poznali tudi v sred-
nem veku, ko so jo smatrali za 
šibo božjo in za kazen za gre-
he. O tuberkulozi so govorili tu-
di pesniki, tuberkulozne bolnike 
so slikali slikarji. Prava mo-
rilka človeštva pa je postala 
tuberkuloza v dobi industrijske-
ga kapitalizma. Gosta naselje-
nost,, sla>a stanovanja, pomanj-
kanje zdravstvenih ukrepov, 
revščina, vse to so pogoji, ki jih 
je ustvarila doba kapitalizma. 
Kapitalizem je v brezmejnem lo-
vu za viškom dela prekoračil naj-
večjo dolžino delovnega dne. 
Mladini je s tem odvzel možnost 
za rast, delavcu je kratil prosti 
čas in mu jemal celo čas za uži-
vanje hrane. Omejeval mu je 
čas za spanje in počitek, važna je 
bila samo produkcija. 

Zagovorniki kapitalizma so 
taikrat trdili, da je širjenia tu-
berkuloze kriva neprosvetljenost 
prebivalstva, za prosvetljevanje 
prav tega prebivalstva pa se 
ni nihče brigal. Kriva naj bi 
bila pregosta naseljenost prebi-
valstva. Ce pa primerjamo na-
seljenost npr. v Indiji in v Ame-
riki ugotovimo, da je gostota na-
seljenosti vsekakor višja v 
Ameriki, kakor v Indiji, vendar 
je tuberkuloze v Indiji mnogo 
več. V nasprotju s kapitalistično 
industrializacijo omogoča soci-
alistična industrializacija delav-
cu ugodnejše življenjske pogoje 
in skrbi ta široko mrežo proti-
tuberkuloznih dispanzerjev ter 
bolnic in zdravilišč. 

Pred kapitafizmom tuberkulo-
za ni nastopala množično, zato 
je poznana kot nalezljiva bole-
zen šele dobrih 100 let, kljub 
temu, da je stara kot človeški 
rod. Veliki možje, znanstveniki, 
Villemine, Pasteur, Koch so s 
svojimi raziskovanji dokazali 
povzročitelja in nalezljivost te 
bolezni. 

Delavski esperantski kongres 

tamkajšnjim prebivalcem novo, kar je zanimivo za človeško 
življenje in sladko žlahtno vin- oko. 

Kongres je bil od 25. do 31. 
julija v južno-francoskem me-
stu Narbonne. Navzočih je bi-
lo nad 300 esperantistov-delav-
cev, med temi precej mladincev 
iz 17 držav, ki so skupaj v delu 
in razvedrilu ve9 teden demon-
strirali vdanost idealu za skup-
ni jezik. Govorili so tudi sindi-
kalni funkcionarji. 

Vsekakor je narbonski kon-
gres prispeval k učvrstitvi idej 
in izpričal občutke bratske so-
lidarnosti esperantistov 

V resoluciji je med drugim re-
čeno, da je treba vztrajati pri 
vzgojni in izobraževalni vlogi v 
organizaciji s ciljem vzpostavi-
tve MIRU in SOCIALIZMA na 
svetu. 

Po »Sennaciulu« 
J. D. 

Interesente za esperantski te-
čaj obveščamo, da se bo začetni 
tečaj pričel dne 8 oktobra. Pri-
jave in pojasnila pri Angeli 
BEZJAK v čistilnici na Sloven-
skem trgu št. 9 

Mišljenje, da tuberkuloza ni 
več ena izmed najbolj razširje-
nih m zahrbtnih bolezni sedanje-
ga časa, je zmotno. Razumljivo 
pa je, da je stanje tuberkuloze 
precej različno. Še danes imamo 
po svetu predele, kjer tuberku-
lozo poleg nekaterih drugih bole-
zni še vedno lahko imenujemo 
bič človeštva. V deželah z viš-
jim standardom pa je morala 
tuberkuloza prepustiti mesto 
drugim obolenjem, zlasti bolez-
nim ožilja in srca ter rakavim 
obolenjem. Svetovna zdravstve-
na organizacija v okrilju Zdru-
ženih narodov posveča proble-
mom tuberkuloze zelo veliko po-
zornost. Znano je, da na sve-
tu živi še vedno, 15 do 25 mili-
jonov ljudi, ki dan za dnem ši-
rijo to težko bolezen. Po zadnji 
vojni se je tuberkuloza v naj-
bolj prizadetih deželah posebno 
močno razširila. Evropske in 
mednarodne zdravstvene oblasti 
so s cepljenjem proti tuberku-
lozi zajezile val širjenja te bo-
lezni. Po odkritju učinkovitih 
zdravil — streptomicina, PAS 
in eutizona je bilo videti, da smo 
končno dobili čudežna zdravila, 
ki bodo človeštvo obvarovala 
pred prastaro nadlogo. 

V tej dobi je naglo padla 
umrljivost za tuberkulozo zla-
sti med mladimi ljudmi, zmanj-
šalo se je število novo odkritih 
bolnikov, primeri tuberkulozne-
ga meningitisa so se zmanjšali 
za 90 odstotkov. 

Na konferenci 22 evropskih dr-
žav pa so ugotovili, da je tuber-
kuloza kljub vidnemu napredku 
in uspehom še vedno pomemben 
vzrok boleznim in smrti. 

V Evropi je naša država med 
tistimi, kjer je tuberkuloze še 
vedno veliko. Celo v naši repub-
liki imamo več kot 14.000 tuber-
kuloznih bolnikov, letno pa še 
vedno odkrivamo 3 — 4000 no-
vih primerov. Previsoka je tu-
di številka umrlih, saj jih letno 
umre 300 — 400. Skoraj polo-
vica mladine do 20 leta starosti 
je že okužene s tuberkulozo. 

Tudi v ptujski občini je kljub 
fluorografskim akcijam in kljub 
izboljšanju dispanzerske službe 
stanje razširjenosti tuberkuloze 
& vedno nezadovoljivo V zad-
njih petih letih smo odkrivali 
povprečno 118 novih bolnikov 
letno, število vseh bolnikov pa 
je v vseh teh letih povprečno še 
vedno 662 

V ptujski dispanzer prihaja na 
preglede precej prebivalstva. 
Vsakega novo odkritega bolnika 
pošljejo takoj v bolnišnico. Ko 
se iz bolnišnice vrne. prejema še 
doma precej časa zdravila ter ho-
di na redne kontrolne preglede. 
Vse bolnikove družinske člane 
vabimo na rentgenske preglede. 

Naš dispanzer skrbi za cepljenje 
proti tuberkulozi tistih otrok, 
ki so bili rojeni doma, v bolniš-
nici rojene otroke cepijo kar 
tam. Pb šolah iščejo s tuberku-
linskimi preizkusi tiste, ki so s 
tuberkulozo že okuženi ter pri 
teh opravijo v dispanzerju na-
daljnje preiskave. Z vsem tem 
delom skušajo odkrivati nove 
primere bolezni ter skrbijo za 
zdravljenje že obolelih, kljub 
vsemu pa število obolelih pada. 
Povedati je treba, da so med bol-
niki še vedno taki, ki nimajo ra-
zumevanja za zdravljenje, od-
hajajo predčasno iz bolnišnic, do-
ma ne jemljejo zdravil, med 
ostalim prebivalstvom pa širijo 
tuberkulozo. 

Tuberkuloza je ozdravljiva bo-
lezen, vendar pod določenimi 
pogoji. Za ozdravitev je potreb-
no precej dolgo zdravljenje v 
bolnišnici ter redno jemanje 
zdravil na domu, včasih tudi več 
let. Prav to osnovno pa je pri 
mnogih bolnikih težko doseči. 
Zaradi nerednega zdravljenja 
pride do poslabšanja obolenja 
ter je potrebno ponovno zdrav-
ljenje v bolnišnici, ki pa navad-
no ni več tako uspešno, kot je 
bilo prvo. 

Neredno zdravljenje privede v 
mnogih primerih do dolgotrajne 
delanezmožnosti in nazadnje do 
trajne invalidnosti. 

Bolnik, ki je v rednem delov-
nem razmerju, je tako prikraj-
šan pri svojih dohodkih, kmeto-
valec pa je v slučaju invalidno-
sti izgubil dragoceno delovno si-
lo. vsa naša družba pa je prav 
tako utrpela škodo. Škoda zara-
di tuberkuloze aktivnega zava-
rovanca se najbolj izraža v na-
šem gospodarstvu, ker je pri tem 
obolenju trajanje delanezmožno-
sti v primerjavi z drugimi 
obolenji zelo dolgo. Če prišteje-
mo še dolgotrajno zdravljenje v 
bolnišnici in jemanje dragih 
zdravil doma, moramo ugotovi-
ti. da so dajatve za zdravljenje 
te bolezni zelo visoke. 

Vsaka družina bolnika pa je 
še posebej prizadeta. Bolnik se 
zaradi dolgotrajne odsotnosti 
družini odtuji, je duševno pri-
zadet. Na delovnem mestu ob 
ponovnem nastopu dela po dol-
gotrajni odsotnosti težje' najde 
stik s svojimi sodelavci. 

Ko ugotavljajo vso škodo, ki 
jo to obolenje povzroča, mora-
jo zdravstveni delavci storiti vse 
za uspešno zatiranje tuberkulo-
ze. Družba daje velika sredstva 
za protituberkulozno dejavnost, 
vendar pa vse delo ne more bi-
ti uspešno brez sodelovanja vsa-
kega posameznika in vseh prebi-
valcev našega oodročja v borbi 
proti tuberkulozi. 

L. V. 

MILOJKA ALIO: 

O b stoletnici rojstva ptujske čitalnice 
Nato opisuje potek skupščine. 

Ta je zborovala v hiši M. Her-
mana, v lepih in za to priliko 
posebej okrašenih sobah. Čital-
nica je štela takrat okrog 160 
članov, od katerih se jih je bli-
zu 70 udeležilo skupščine. B. 
Raič. je ugotavljal z vidnim za-
dovoljstvom, da njegovi duhov-
ni sobratje in poklicni tovariši 
v velikem številu sledijo njego-
vemu zgledu in jim je ob tej 
priliki izrekel priznanje: »Ka-
kor vselej, so se tudi tu poka-
zali naši vrli narodni duhovni-
ki. za kar njihovo pošteno srce 
bije. Ostanite nadalje postajani 
in trdne značajnosti, dobro ve-
de. da se zlato v ognji poskuša; 
vemo tudi da neka pogubna sa-
pa hlidi, pa ta zamore samo ka-
kega hrebavca ali hiravca pre-
plašiti. nikdar značajnega in 
hrabrega junaka.« 

Skupščina je izvolila v odbor: 
dr Avgusta Cučka, Božidarja 
Raiča. dr. Ivana Petovarja (od 
Lenarta v Slov. goricah), dr An-
tona Mravljaka, zdravnika dr. 
Josipa Vošnjaka (iz Slovenske 
Bistrice). Mihaela Hermana, no-
tarja Janeza Schonwettra, vi-
karja Franca Krajnca in učite-
lja Karla Svajgla. Takoj po iz-
volitvi se je odbor konstituiral 
in i/volil za ravnatelja dr. A. 
Cucka, za podravnatelja J. 
Schonwettra. za tajnika M. Her-
mana in za blagajnika dr. I. Pe-
tovarja. 

Skupščina je sklenila, da bodo 
od L julija dalje v čitalniških 
prostorih članom na voljo čas-
niki: naročili bodo 15 časnikov: 
8 slovanskih. 1 francoskega, 1 
italijanskega, t madžarskega in 
4 nemške. Diiaki in Hogoslovci 
bodo lahko ob šolskih prazni-
kih brezplačno obiskovali čital-

nico. Meseca avgusta ali septem- i 
bra naj bi se čitalnica slovesno 
odprla. 

Del društvenikov se je nato 
zbral k skupnemu obedu na lepo 
urejenem -Kristovem vrtu kje 
je bil ta vrt. nam ni znano). 
Med obedom so se vrstili govori 
in zdravice. Ravnatelj dr. Cucelc 
je nazdravil čitalnici na srečen 
začetek in dober uspeh, novi 
odbornik dr. Vošnjak je opisal 
v šaljivo zbadljivem govoru roj-
stvo čitalnice, tajnik Herman 
je v klenem govoru poudaril, da 
je pravična stvar čitalnice go-
tova zmage, B. Raič pa je na-
zdravil hrabremu borilen za naš 
narod M. Hermanu in .mu zago-
tavljal, »da naša hvaležnost z 
zlatim pisekom zapiše veliki in 
neopešani trud njegov v zgodo-
vinske listove in tako potomkom 
ohrani ime, ki se bo svetilo, do-
kler bode naroda slovenskega.« 
Praznik ptujske čitalnice je po-
častil pevski zbor iz Slovenske 
Ristrice, ki je do poznesn ve-
čera razveseljeval poslušalce z 
milim slovenskim petjem. 

v Ob tej skupščini je čitalnica 
štela 160 članov, med njimi tudi 
take. ki niso bili slovenske krvi, 
a so vendar priznavali veliko 
potrebo po takem omikališču. 
6. jul. 1864 pa so Novice sporo-
čile, da je pristopilo v čitalnico 
v zadnjih dneh 25 nevih članov 
in da bo Oroslav Caf začel po-
učevati slovenščino, »česar nam 
je treba, kakor postrvi bistrice, 
da se društveniki polagoma pri-
vadijo lepote domače besede.« 

V avgustu 1864 se je odbor 
marljivo pripravljal na slovesno 
otvoritev čitalnice; med drugim 
je bil izvoljen tudi poseben od-

sek za okrasitev prostora, kjer 
naj bi bila beseda. Novice so v 
treh zaporednih številkah (10., 
17. in 24. avgusta) obveščale, da 
se bo 5. septembra 1864 slovesno 
odprla ptujska čitalnica. V 
drugem obvestilu je odbor spo-
ročil, da šteje čitalnica že 200 
članov in da pričakuje ob otvo-
ritvi veliko gostov, predvsem 
pa brate Hrvate, v tretje obve-
stilo je vključil tudi načrt sve-
čanosti. Razen tega je odbor 
založil reprezentančno, na dveh 
straneh tiskano povabilo ln šti-
ri strani obsegajoči načrt be-
sede. 

Povabilo vsebuje tudi načrt 
svečanosti (navajamo po origi-
nalni listini). 

»Ob 10. uri sprejem gostov na 
kolodvoru in shod v čitavnicl. 

Ob pol 11. uri spevana sv. 
maša v mestni farni cerkvi, pri 
kteri se bode pela slovenska 
maša g. Miklošiča. 

Ob 1. uri obed na Kristovem 
vrtu. 

Ob 4. uri sprejem gostov na 
kolodvoru. 

Ob 7. uri zvečer beseda.« 
Načrt besede navaja na prvi 

strani spored prireditve, na 
drugi in tretji strani pa bese-
dilo zbornih pesmi. Spored pri-
reditve (po originalu): 

1. Nagovori 
2. Naprej — zbor 
3. Cveterospev 
4. Savica — zbor 
5. Deklamacija 
6. Budnica — zbor 
7. Samospev 
8. Slovenska dežela, zbor 
9. Glasovir 

10. Cveterospev 
11. Hej Slovani, zbor 

Kako je ta svečanost poteka-
la, nam obširno popisuje dr. 
Josip Vošnjak v Novicah z dne 
14. septembra 1864. To poročilo 
je zelo zanimivo zaradi (teda-
njega starinskega) jezika, po-
sebno pa še. ker izpričuje 
ognjevito rodoljubje in silno 
navdušenje, ki je navdajalo 
tedanje slovenske narodnjake, 
zato ga navajamo v celoti in 
dobesedno: 

»Radujte se, slovsnski bratje! 
Veseluj se, Slovenija! Sopet se 
ti je rodilo krepko in zdravo 
dete, ki bode rastlo in se raz-
cvetalo tebi na čast; sopet po-
stavil se ti je veličastni dom, 
v kterem se bode pela in po-
vzdigovala tvoja slava! Še mi 
srce veselja poskakuje, še mi 
spomin srečnih ur, ki smo Jih 
vživali 5. septembra v staro-
davnem Ptuji, v prsih obuja 
nepopisljive občutke radosti iri 
mi moti per6, da si skoro ne 
upam dostojno popisati imenit-
ne ne le za ptujsko mesto in 
okolico, temveč za vse štirske 
Slovence velevažne slovesnosti. 

Ko je napočil že dolgo željno 
dočakovani dan, prebudili so 
mestjane krepki glasovi mari-
borske godbe in jim nrznanili, 
da z današnjim dnevom napo-
čila je nova doba narodnega 
življenja tudi ptujskemu mestu. 
Začeli so se zdaj zbirati v či-
tavnicl njeni udje, okinčani s 
slovenskimi barvami, in le ena 
skrb kalila je občno veselje, in 
to so bili temni oblaki, s kterih 
je že celo noč vlivalo in ki so 
še zdaj viseli nad nami in žu-
gali z neprenehljivim deževjem; 
ps> — Bos Slovpnca ne zapusti; 
— ko smo se ob 10. uri podali 

np kolodvor, sprejet pričakova-
ne goste in ko je hlapon pri-
bobnel, zabliska se zlato sonce 
skozi raztrgane oblake in jasno 
nebo nasmeja se srčnemu po-
zdravu in objemanju slovenskih 
bratov. Pripeljal nam je vlak 
deputacijo celjske in maribor-
ske čitavnice, njima na čelu pr-
vosednika gosp. dr Kočevarja in 
gosp. dr. Srnec-a. potem gospo-
de pevce iz slov. Bistrice in 
Fram-a. Velika množina ljud-
stva, ki je na kolodvoru zbrana 
bila. pozdravila je prišedše go-
ste z živio-klici in nas potem 
spremila do čitavnice, ki ima 
dve veči in dve manjši sobi; 
vse pohišje je novo in prav 
okusno izdelano: oder za go-
vornike pa in glasovir nazna-
njata namen čitavničini, pred-
vsem olikati in omikati sloven-
sko besedo in slovensko petje. 
Danes pa je čitavnica oblekla 
svojo najlepšo obleko in se 
olišpala z zastavami in traki, 
kot krasna nevesta, ktera hre-
peneče dočakuje ljubljenca svo-
jega. 

Po srčnih pozdravih ln od-
zdravili dotekel je čas sloves-
nega cerkvenega obhr-jila: po-
dali smo se vsi v veliki mest-
no cerkev, ki je že polna bila 
pobožnega slovenskega ljud-
stva. Menda danes prvikrat od-
mevali so v tej cerkvi mili gla-
sovi slovenskega petja, ker se 
— res čuda za slovenski Ptuj — 
v nji za navadno ne opravlja 
Božja služba. Danes pa so zbrani 
pevci s prelepo prav v narodnem 
smislu spisano gosp. Miklošiče-
vo mašo povzdignili našega du-
ha v večne višave, in iz tisoč 
pr? kviško plamenela je goreča 
molitev za blagor in srečni na-
predek mile domovine. 

Ob 1. napovedan je bil obed 
na Kristovem vrtu. Ze od da-
leč slišali smo godbo — slo-
vanske napeve — in zdaj se 

nam prikaže vhod na vrt, spre-
menjen v slavolok. Veselo vi-
hrajoče slovanske zastave in 
.dobro došli!' nad vhodom va-
bili so nas vstopiti na lepo 
okinčani vrt. . Tudi dvorana 
svetila se je v praznični obleki 
in dvanajst po steni okoli vise-
čih grbov govorili so k nam v 
vseh slovanskih jezikih. Na gr-
bu vhodu nasproti blisketale so 
se zlate besede, ki jih je g. 
Herman podčrtal svoji sliki. 

Pri obedu vladala je občna 
radost in vrstile so se napitnica 
z? napitnlco. kterih le nektere 
omenim. Ravnatelj ptujske či-
tavnice gosp. Cuček. napil je 
gostom; g. dr. Kočevar najmlaj-
ši in vendar že skoro najkrep-
kejši med tremi štirskimi se-
strami. ptujski čitavnici; g. Her-
man starejšima dvema sestra-
ma. mariborski in celjski; g. dr. 
Srnec pa neprestrašljivemu bra-
nitelju in neutrudljivemu zago-
vorniku Slovencev v štirskem 
deželnem zboru. Gromoviti sla-
va- in živio-klici pričali so g. 
Herman-t. gorečo hvalžnost in 
ljubezen Slovencev do pjega. 
Gosp. Ratej iz slov. Bistrice ži-
vio-klical Je našim narodnim 
gosp. duhovnikom; zahvalil se 
je g. Božidar Raič v izvrstnem 
govoru, naštevaje res velike 
zasluge slovenske duhovščine za 
omiko jezika in naroda od pr-
vega časa do zdaj: dodavši še 

da brez izdatne podpore po-
svetnih gospodov: zdravnikov, 
modro- in pravdoslovcev nikoli 
ne bi bil mogoč takošen napre-
dek Gosp. dr. Vošnjak iz §lov. 
Bistrice primerjal je skoro ena-
ke okoliščine Slovencev in Ce-
hov in slava klical je češkim 
bratom, kterim morajo poseb-
no štirski Slovenci hvaležni biti, 
ker so povsod in vsikdar niih 
najimenitnejši podporniki. Na 
to zahvalil se je v češkem je-
ziku "nsfr inženir Tedlička 

(Nadaljevanje prihodnjič) 
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Aluminij - Slovan 3:3 
( 1 : 2 ) 

V četrtem kolu SNL je gosto-
val v Kidričevem ljubljanski 
Slovan, ki se je pomeril z doma-
čim Aluminijem. 

Strelci godov: Tkalec v 15. min. 
Milosavljevič v 52. min. in Mikič 
v 60. min. za Aluminij, ter Oblak 
v 40. min., Vaupetič v 45. min. in 
Velkavrh v 90. min. za Slovan. 
Pred okrog 400 gledalci je odlič-
no sodil Blekač iz Šoštanja. 

V začetku so imeli pobudo do-
mači, ki so nevarno ogrožali na-
sprotnikova vrata, tako da je 
imela obramba gostov polne ro-
ke dela. Vratar Novak je moral 
prvič kapitulirati v 15. min., ko 
je Tkalec potresel njegovo mre-
žo v hitrem napadu celotne Alu-
minijeve petorke. Tehnično bolj-
ši gostje, ki imajo v svojih vr-
stah odlične nogometaše s preka-
ljenim Oblakom na čelu, so ize-
načili rezultat v 40. min., strelec 
Oblaic, tik pred sodnikovim zna-
kom za 'konec prvega dela je pre-
magal domačega vratarja Velič-
koviča z lepim strelom Vaupetič. 
Z rezultatom 2:1 za goste je sod-
nik zaključil prvi polčas. 

V drugem delu so uprizorili 
domači nogometaši pravi juriš 
na nasprotnikova vrata — in že 
po tradiciji v prvih minutah dru-
gega dela so rezultat izenačili in 
prešli v vodstvo z goloma, ki sta 
ju dosegla Milosavljevič in Mi-
kič. Po vodstvu Aluminija je po-
stala igra ostra, na trenutke celo 
groba, v čemer so predn jačili go-
stje. ki so hoteli po vsej sili ize-
načiti. V 75. minuti je grobo zru-
šil Kneževiča srednji napadalec 
gostov Oblak, ko je bil Kneževič 
brez žoge.'Sodnik je najprej iz-
ključil Oblaka, na prigovarjanje 
gpstcv. pa je le ta ostal v igri. 
Ko je že kazalo, da bo Aluminij 
osvojil obe točki, je napravil 
Muršec grobo napako: poslal je 
visoko žogo v svoj kazenski pro-
stor. kjer jo je prejel Velkavrh 
in s topovskim strelom še tretjič 
premagal domačega vratarja. 
Nekoliko za tem je sodnik za-
ključil tekmo. 

V predtekmi so premagali mla-
dinci Slovana Aluminij s 5:3. 

M. 

SLOVENSKA COMSKA 
LIGA - VZHOD 

Olimp - Drava 1:4 (0:1) 
Na stadionu Olimpa v Gaberju 

so slavili ptujski nogometaši pr-
vo toda zasluženo zmago nad 
bivšim članom SNL. 

Strelci golov: Nežmah v 4. mi-
nuti, t,jubec P. v 60. min., Emer-
šiič v 75. min., Mohorič v 89 min. 

je sodil z manjšimi napakami 
Medved iz Slov. Bistrice. 

Kar tri kola so morali čakati 
simpatizerji Drave na prvo zma-
go in s tem na prvi točki svojih 
ljubljencev. V Celju je sicer 
nastopilo nekaj novih nogome-
tašev — Kolarič v vratih, Lačen 
na mestu desnega branilca, Mo-
horič in Emeršič na krilih ter 
Korošec na mestu levega krilca 
— ki so vnesli borbenost in ži-
vahnost, v enajstorico. Gostje so 
že v začetku zmedli domačine, 
ki so podcenjevali goste, kar pa 
se jim je maščevalo. 

Kako so padli goli? Ze v 4. mi-
nuti je Mohorič lepo izvedel kot, 
Emeršič je prevaril branilca in-
prepustil žogo Nežmahu, ki mu 
ni bilo težko premagati domače-
ga vratarja. V 60. minuti je bilo 
že 2:0. Mlakair in Ljubeč P. sta 
izmenjala dvojno žogo in slednji 
je prisebno usmeril žogo v mre-
žo mimo presenečenega vratarja. 
V 75. min. je lepo preigral Emer-
šič branilca m tretjič ukanil 
vratarja. V 37. min. je dosegel 
Olimp častni zadetek (Drev), mi-
nuto pred koncev tekme je dose-
gel Mohorič najlepši gol — pre-
igral je dva obrambna igralca 
in vratarja ter potresel mrežo. 

Najboljši pri gostih so bili: 
Kolarič, Hadler, Musič in Mla-
kar, medtem ko se je pri doma-
čih najbolj trudil Vašlč. 

V Ptuju je igrala Drava B ne-
odločeno s Slov. Bistrico 1:1. Gol 
za Dravo B je dosegel Ivartnik, 
za goste pa levi krilec. V pred-
tekmi so premagali pionirji Rač 
Dravo 2:1. 

V nedeljo gostujejo v Ptuju 
nogometaši Papirničarja iz Ra-
deč, ki se bodo pomerili z Dravo 
na stadionu ob Ormoški cesti, ob 
16. uri. 

N. 

Rogoznica — Markovci 6:1 
Domačini so popolnoma nad-

Ormoški rokomet 
V četrtek popoldne, 19. sep-

tembra t. 1. je, gostovala v Or-
možu ekipa Branika iz Maribo-
ra. V prijateljskem rokometnem 
srečanju so bili domačini mnogo 

igrali nasprotnika, ki je tokrat j boljše moštvo in so premagali 
nastopil zelo oslabljen. Uspešni ' " 
so bili Ramšalk M., Pucko, Za-
fošnik in Zalar. Edini zadetek v 
korist gostov je dosegel domačin 
— Kotnik, tako da je prevaril 
lastnega vratarja. 

Dornava Desternik 4:3 
Desterničani so nastopili le s 

sedmimi igralci in dosegli le ča-
stni poraz — verjetno bi bilo z 
enajstimi igralci drugače. S svo-
jimi intervencijami se je na golu 
gostov izkazal vratar Mohorič. 

Videm je bil to nedeljo prost. 
Lestvica po I. kodu: 

Gorišnica 
Rogoznica 
Dornava 
Desternik 
Markovci 
Videm 
Leskovec 

7:0 
6:1 
4:3 
3:4 
1:6 
0:0 
0:7 

V nedeljo, 27. t. m., se bodo 
srečali: 

V Leskovcu ob 10. uri Lesko-
vec — Rogoznica. Sodi Andi Pod-
breznik. 

V Vidmu 6b 10. uri, Videm — 
Gorišnica. Sodi Stanko Goričan. 

V Markovcih ob 10. uri Mar-
kovci 
Kožic 

rutinirane goste z rezultatom 
25:21 (14:8). Med ormoškimi 
igralci se je posebno izkaizal kot 
najboljši strelec Safarič z osmi-
mi zadetki, pri gostih pa igralec 
Kukovec z devetimi zadetki. 

V III. kolu štajerske lige je,v 
nedeljo, dne 20. septembra t. L, 
gostovala v Ormožu ekipa MTT 
iz Maribora. Rokometaiši TVD 
Partizana Ormož so bili skozi 
vso tekmo v vodstvu, tako zma-
ga niti za trenutek ni bila ogro-
žena, kljub temu, da so napa-
dalci Ormoža zapravili precejš-
nje število priložnosti za dosego 
višjega rezultata. 

ORMOŽ — MTT 26:14 (10:6) 

Najboljši strelec domačih je 
bil Rihtarič, ki je nasprotnikom 
preskrbel šest golov. Tekmo je 
zadovoljivo sodil izkušeni sod-
nik Brumen iz Maribora. 

t 
Prejšnjo nedeljo, dne 20. sep-

tembra t. 1., je bila odigrana 

Horoskop 
OVEN 
Med mnogimi izkušnjami dru-

gih naj bo tudi nekaj vaših 
lastnih. Poskušajte obdržati 

prvenstvena* ' rokometna tekma d o b r o c ,e l° v težavah Ta 
r-Mf>sec doživljate razveseljive 
dni i 

med TVD Partizan Velika Nede-
lja in Krog pri Murski Soboti. 
Velikonedeljski gostje so na na-
sprotnikovem igrišču v veliki 1 

premoči zmagali z rezultatom 

BIK 
Iz vsakega razočaranje poteg-

nite vsaj to spoznanje, da se 

Jugoslovanske športne igre 
(ATLETSKE TEKME V PTUJU) 

Rokomet 

Občinska nogometna liga 
Razpoloženi napadalci — sla-

ba obramba. Domačini so na svo-
jih igriščih pobrali ves izkupiček 

To bi bile glavne karakteristi-
ke I. kola jesenskega dela no-
gometnega prvenstva v občin-
ski nogometni ligi, ki je bilo na 
sporedu preteklo nedeljo. Napa-
dalci, predvsem domačih moštev, 
so na treh »bojiščih« dosegli kar 
21 golov in s tem postavili tudi 
svojevrsten rekord. Na vsaki iz-
med treh tekem je bilo doseže-

po 7 golov. Vsekakor lep pri-
—' — 1 — — l ^ le 

r-
Sicer pa si ogicjruo ic^.aitau=. 
Gorišnica — Leskovec 7:0. Res 

je, da se Leskovčani kot novinci 
tokrat niso proslavili, vendar ne i 
moremo trditi, da so igrali pod-
rejeno vlogo. V svojih vrstah 
imajo nekaj dobrih igralcev, 
vendar jim še manjka izkušeno-
sti in rutine. 

Igralci Gorišnice so tokrat za-
igrali zelo dobro in preko Frica, 

ŠTAJERSKA ROKOMETNA 
L IGA 

DRAVA 

Jugoslovanske športne igre 
se na teritoriju občine Ptuj bli-
žajo koncu. Sedaj bodo na ni-
voju okraja, v zimskih časih pa 
še zimski del. Prejšnjo nedeljo 
je v okviru teh in za oživitev 

Dornava. SodV Karel 1 atletske dejavnosti v Ptuju: Ptuj), Obran 9,31 (Markovci), 
DIK ObZTK Ptuj organizirala atlet- Bolta 8,04 (gimn. Ptuj). Dalji-

sko tekmovanje, ki se ga je I na: Carli 550 (gimn. Ptuj), Mla-
udeležilo čez 70 tekmovalcev v kar 540 in Berlič 502 (oba gimn. 

Ptuj). Višina: Strašek 150 
(ESŠ), Hojnik 135 (Dornava), 
Rašl 135 (Dornava). Mladinke — 
600 m: Fišer 1,53>4 (ESŠ), Ne-
mec 2,07,7 (Aš ) , Petrovič 2,09,1 
(ESŠ) . 60 m: Skoliber 8,9, Faks 
9,0, Zibrat 9,1. Krogla: Cuš 9,80, 
Fuks 8,42, Kacjan 7,69 (prva iz 
ESŠ, drugi dve iz Aš ) . Daljina: 
Žibrat 438 (ESŠ), Mikič 399 
(Aš ) , Torič 395 (ESŠ) . Višina: 
Cuš 125 (ESŠ), Vrtič 120 (AŠ) , 
Vidovič 120 (ESŠ). Članice — 
krogla: Cigula 8,04 (Dornava), 
Petek 7,01 (Dornava). Višina: 
Cigula 115, Petek 110 (obe Dor-
nava). 

Tekmovanje je dokazalo, da 
je v Ptuju zanimanje za atleti-
ko, vendar bo treba k tej šport-
ni zvrsti, ki jo imenujemo po 
pravici kraljica športa, pristo-
piti bolj sistematično. Zato se 
bo na pobudo ObZTK Ptuj 
čimprej sestal izredni občni 
zbor AK »DRAVE« Ptuj, dočim 
se bodo treningi za vse panoge 
začeli takoj pod vodstvom to-
variša Turkuša. Vsi, ki imajo 
za to veselje, naj se pri javi jo 
na ObZTK Ptuj (nad Kavarno), 
kjer bodo dobili razpored tre-
ningov. Tako upamo, da bodo 
JŠI napravile prelomnico gle-
de razvoja atletike v našem 
mestu in spravile Ptuj zopet v 
tisto višino pri tej dejavnosti, 
kot je bila nekdaj. OP 

18 : 9 : Kjjub lepemu nedeljskemu m o r a t e še vedno učiti živeti Pri 
odgovornem delu imate dobre 
soueiavce. V okolju vam najooij 
ugajajo vestni ljudje. 

DVOJČKA 
Ko ste slabe volje vam naj-

prej pomaga mir, potem pa raz-
govor z dobrim znancem. Sreda 
je vaš dan za važne odločitve 
Nikar si ne očitajte, da storite 
premalo za svoj napredek. 

R A K 
V veselju in žalosti se dobro 

obvladate, v zaupljivosti pa ne. 
Ljubezen zahteva tudi od vas 
več vrlin kot slabosti. S časom 
ste preveč razkošni. 

LEV 

dopoldnevu je bila udeležba na 
tekmi minimalna. Kaže, da 
športniki Kroga pri Murski So-
boti nimajo dovolj razumevanja 
za razvoj športa, kar se tudi 
med drugim pozna po neureje-
nem igrišču. Od Velikonedeljča-
nov je bil najboljši strelec Ivan 
Meško, ki je s svojo spretnostjo 
nasprotnikom poskrbel za 8 go-
lov. 

lek 3,10,6 (Videm), Jančar 3,19,5 
(Dornava). Fošnarič 3,20,5 (Cir-
kulane). 100 m: Carli 11,9 (gimn. 
Ptuj), Mlakar 12,6 (gimn. Ptuj ) 
in Glazar 13,1 (gimn. Ptuj) . 
Krogla: Berlič 9,58 (gimn. 

ptujskih srednjih šol in dru 
štev »Partizan«. Od vaških dru-
štev so sodelovali Dornava, Cir-
kulane, Videm in Markovci. 
Tekmovali so v teku na 60, 100, 

VELENJE 13:11 (9:6) 600 in 1000 m. Dalje s skoki v 
višino in daljino ter metu kro-
gle. Tekme so zajele vse starej-
še oddelke, in sicer člane, čla-
nice in mladinke. Tekmovalo se 
je posamezno in ekipno. 

Pri članih je doseglo ekipno 
prvo mesto društvo TVD »Par-
tizan« Ptuj s 4705 točkami. Dru-

Rokometaši Drave so osvojili 
nadaljnji dve točki v srečanju z 
rudarji iz Velenja. Drava je bila 
boljša, vendar svoje premoči ni 
znala številčno izraziti, ker so 
igrali gostje izrecno ostro, proti 
koncu pa tudi grobo. 

Za Dravo so nastopili: Podpa-IIOOIA/Uiu. J- L/a— , ., , , . . . 

dec, Rakuš, Belšak (2), Cernezel p je bila nepopolna ekipa Mar-
(1), Cimerman, Jurkovič (4). Kri- k o v « = v s 3 1 3 8 - J™* 3 ™ 1 ' t r e t j a 

že. Gašperšič (1). Strašek (4), Ko- P a Dornava z 2605 točkami. 
vač (1). Med mladinkami je prva SEš 

Rudar Velenje: Zupane, Hri- Ptuj s 4141 točkami, druga pa 
benniik. Zevart, Kovač. Racinjak AŠ Ptuj s 3870, dočim so bile 
Mravljaik (4). Oblak (1), Kart- v nepopolni postavi mladinke iz 
- k (4), Randelo (2). Fijavž. Fri- Cirkulan. 

Posamezni rezultati so na-
Pred okrog 200 gledalci je so- s i ednj i — člani — 100 m: Ser-

dil Gunter z Raven na Koro- d i n š e k 1 2 >4 (Markovci), Mlakar 
s k e m 12,5 (Ptuj ) , Kovačič 12,8 (Dor-
TEKMA ZA KUP MARŠALA nava). Krogla: Zlender 13,31 

T ITA (Markovci), Serdinšek 11,94 
DRAVA - BRANIK 5:6 (3:4) (Markovd) Tomanič 1102 
V pokalni rokometni tekmi sta £UJ. >• , ? , a I ^ n a : « Q M f | f ^ l 5 9 

se pomerili v sredo na stadionu <PtuJ>' Mlakar 559 (Ptuj),, Sa-
«W cesti sedmerici Dra- <?? r n a v a>.\ V l ? l n a : 

csranika iz Maribora. Slo- 7Jender l55(Markoyc i ) vKore-
venske ligašice so pokazale zelo (P tu j ) Mesaric 155 
slab rokomet in le s težavo pre- (?tuJ>-- T e k J?a. 1 0 0 0 r n : _ Z a f o s " 

za Dravo ter Drev v 87 min. za | Brodnjaka in Zajdele dosegli 7 
Olimp. Pred okrog 100 gledalci lepih zadetkov. 

•Rodile so: Ljudmila Topolo-
vec, Njiverce 32 — Dragico; 
Marija Horvat, Miklošičeva 6 
— dečka; Kristina Rodošek, 
Drstelja 16 — Danico; Angela 
Muzek, Sela 18 — Cvetko; An-
tonija Grandl, Krčevina pri Vur-
bergu 93 — Zinko; Ivanka Er-
bus, Podlože 67 — Dušana; Sta-
na Sterže, Cirkulane 33 — Pri-

Vitomarci 4 — Tončka; Ema 
Sakelšek. Zasadi 11 — deklico; 
Marija Krajnc, Ljutomerska 16 
— Mirelo; Martina Lepaj, Zg. 
Bistrica 69 — deklico; Ana Sa-
gadin, Starošinci 38 — dečka; 
Matilda Goričan, Savci 84 — 
Viktorja; Antonija Volgemut, 
Rjavci 20 — Zinko; Anica Zni-
dar. Stan grad 79 — Stanka; 
Branka Petrovič, Miklošičeva 4 
— Jasno; Albina Kolarič, Sela 
31 — Avgusta; Elizabeta Gol-
nar, Slavšina 54 — dečka; Ema moža; Silvestra Težak, Brezje 

Otok 66 — Mirka; Jerica Er-j Lačen, Desnjak 3, Ljutomer 
žen, Rajčeva 14 — Aleksandra; j deklico; Greta Varju, Cojzova 
Rozina Mohorko, Lešje 34 — j pot 11 — deklico; Katarina 
Ireno; Jožefa Selinšek, Kidri- j Žemljic, Zerovinci 6 — deklico; 
čevo 39 — dečka; Katarina Pre-1 Marija Fištravec. Trgovišče 41 
log, Budma 53/a — Mileno;!— dečka; Ana Ahec, Sestrže 7 
Zlatka Vojkovič, Ljutomer Or-1— dečka; Marta Domine, Kun-
moška 5 — deklico; Karlina 
Murko, Apače 28 — dečka; Te-
rezija Tišec, Gradišče 19 — Zelj-
ka; Marija Kmetec, Ormoška 5 
— deklico; Ljudmila Meško, 
Prešernova 11 — deklico; Mari-
ja Braček, Hvaletinci 13 — deč- j 
ka; Kristina Mlakar, Belavšek 
36 — deklico; Danica Stumber-
ger, Gerečja vas 17 — Bernard-
ko; Marija Jakob, Pestike 8 — 
Marijo; Terezija Gajšek, Sveča 

gota 47/a — Franca; Neža Puk-
šič, Zlatoličje 113, Tezno — 
Zvonko. 

Poroke: Alojz Gregorec, Dra-
ženci 34, in Ivana Pavlinič, Dra-
ženci 35; Albin Kamenšek, Kr-
čevina pri Vurbergu 89, in Ma-

10 — Martina; Marija Kucovan, i rija Horvat, Podvinci 46. 

magale okrnjeno ekipo Drave. 
Drava- Toplak. Pajenk. Ku-

kovec, Masten, Nahb^rger 14), 
Korenjak, Jurkovič (1) in Kum-
rič. 

Branik: Martinčevič, Česen, 
Hunter (2). Rep I., Rep II. (2), 
Sprah (1). Lah (1) in Neuman. 

Pred 100 gledalci je sodili od-
lično Ogner iz Marilbora NK 

VINSKA TRGATEV NA { 
GOMILI 

Na Gomili so za te dni pri-
pravili program, ki nazorno pri-
kazuje potek trgatve v Sloven-
skih goricah. Določili so sobotni 
in nedeljski program za 26. in 
27. tega meseca. Ker pa izvedba, 
oziroma priprava programa za-
hteva precej več časa in ker 
izvajalci, ki so v večini kmeto-
valci, imajo v tem trenutku 
največ nujnega poljskega dela, 
je ta program pod naslovom 
»PRAZNIK VINSKE TRGAT-
VE« prestavljen na soboto, 3., in 
nedeljo, 4. oktobra. 

Kakor smo že omenili, bo v 
tem programu nastop voznikov 
z za trgatev urejenimi vozili, 
piitarji in obiralke grozdja, ka-
terega bod> tudi prodajali, 
vmes pa bodo nastopili še člani 
folklorne skupine in zaplesali 
nekaj starih plesov. Na pred-
večer oziroma v soboto. 3. ok-
tobra, bo pastirsko kresovanje. 
Ob praznovanju bo razgledni 
stolp svečano razsvetljen. Gosti 
bodo ob obisku tudi postreženi 

nik 3,00,0 in Kolarič 3,06,2 (oba 
Ptuj) . Mladinci — 1000 m: Br-

Ctfrjojte ua o g & L S i 

PRODAM 
DOBRO OHRANJEN OTROŠKI 

VOZIČEK prodam za 6.000 di-
narjev. Naslov v upravi. 

PRODAM SEMENSKO PŠENI-
CO sanpastore in žensko rogo-
vo kolo. Ptuj, Zagrebška 38. 

NOV ZIDAN ŠTEDILNIK (des-
ni) in tesan les prodam. Na-
slov v upravi. 

DVA VINSKA SODA 300- in450-
litrska prodam. Sp. Hajdina 77. 

ŠTEDILNIK NA DRVA, dobro 

SOSTANOVALKO 
Naslov v upravi. 

sprejmem. 

STAREJŠO ŽENSKO za 8 ur 
dnevno iščem. Vprašajte v po-
nedeljek v Ljutomerski 25/1. 

ZARADI BOLEZNI DAM ČEV-
LJARSKO DELAVNICO V 
NAJEM. Arnuš, Prešernova 
25. 

KUP IM HIŠO v bližini Ptuja. 
Plačam z gotovino. Vprašajte 
pri Kotolenku, Ormoška 1, 
Ptuj. 

TRGATEV KVTNTONA v Ple-
terjah 5, p. Cirkovce, prodam., 

Mnogim prijatelji več poma-
gajo kot lastna marljivost; pri 
vas to ni slučsj. V svojih načr-
tih ste preskromni. Med dobre 
lastnosti ne pozabite šteti tudi 
hvaležnosti, ki nanjo radi vsi 
pozabljamo. 

DEVICA 
Letošnja doživetja vam bodo 

ostala vedno v spominu. Za ne-
rešen pereč problem si vzemite 
več časa. Vaš položaj v službi 
se bo izboljšal. 

TEHTNICA 
Ne zamudite možnosti za po-

ravnavo v sporu ki za vas ni 
koristen. Na potovanju boste 
spoznali osebo, ki vam bo več 
obljubila kot storila. Najbolj 
vas veseli priznanje za uspešno 
delo. 

ŠKORPIJON 
Pridobili ste si naklonjenost 

službene osebe, ki vam bo v ve-
liko pomoč. V bližnjem času 
boste dobili dobrodošel obisk. 
Preživete neugodnosti se vam 
zdijo še težje, ko vam jih kdo 
očita. 

STRELEC 
Za dopisovanje z znanci vam 

nikdar ni žal časa. Najbolj ste 
zadovoljni, ko vam uspe pre-
vzeto delo. Še ta mesec boste 
prejeli zanimivo pošto z vabi-
lom na obisk. 

KOZOROG 
V srčnih težavah se bo stanje 

popravilo. Za pomoč v stiski 
vam je nekdo zelo hvaležen. 
Svojih želja ni vedno dobro 
smatrati za svojo skrivnost. 

VODNAR 
Finančno stanje se vam bo iz-

boljšalo v prihodnjih mesecih. 
Preveč mislite na minule čase, 
premalo pa na bodočnost Vaši 
srečni dnevi so sobote; iz njih 
imate največ lepih spominov. 

R IBA 
Sorodniki v inozemstvu mnogo 

mislijo na vas. Ne bodite malo-
dušni zaradi manjših neprilik. 
Odgovorite na važno poslovno 
pismo. 

ohranjen, prodam Ogled mo- STANOVANJE IN HRANO dam 
žen vsak dan od 15. ure da-

lje. Ptuj, Na Tratah 8. 

STUDENCNO ČRPALKO »gar-
wens« z elektromotorjem, 
skoraj novo, prodam. Kore-
njak, Podvinci 14, Ptuj. 

GOSPODINJSKO POMOČNICO 
sprejme 3-članska družina za 
čuvanje 2-letnega otroka. 
Plača dobra. Ing. Antauer, Pr-

pridnemu dekletu, ki bi mi po 
službi pomagala pir delu. Na-
slov v upravi. 

IŠČEM PRAZNO AL I OPREM-
LJENO SOBO v Ptuju ali 
bližnji okolici. Naslov v upra-
vi. 

PREKLIC 

Glede Cestnik Matevža iz Dra-
vomajska 7'a, Maribor Tezno. žene eventuelno izrečene žaljiv-

z izrecnimi prleškimi speciali- | PRAZNO SOBO v Ptuju ali v k e Preklicujem. 
tetami in dobro kapljico. Kdor 
si želi posebnega razvedrila in 
videti lepe stare običaje, naj 
pride v soboto, 3., in v nedeljo, 
4. oktobra, na Gomilo v Sloven-
skih goricah, kjer bo v družbi 
številnih klopotcev izredno lepo 
doživetje. Jože Bezjak 

bližnji okolici nujno išče šivi-
lja. Skrabut, Delta, Ptuj. 

Plošenjak Alojz, 
Krčevina, Ptuj 

OBJAVA NAJDENIH PREDMETOV 
V shrambi skupščine občine 

Ptuj se nahajajo sledeči najdeni 
predmeti: 

11 kompletnih moških koles, 5 
kompletnih ženskih koles, 5 ok-
virov za moška kolesa, 6 moških 
ročnih ur, 2 moški žepni uri, 1 
ženska ročna ura, 1 poštarsika 
obleka — uniforma za pismono-
ša, 1 čoln, 1 avtomobilska guma 
za tovorni avto, 1 avtomobilska 
zračnica, 1 žaromet tovornega 

avtomobila, 1 potovalna torba, 7 
aktovk, 1 ženski zložljivi dežnik, 
1 ženska torbica, 2 ženski jopici, 
3 m blaga — tropikal, 1 nočna 
omarica iz orehovega furnirja, 1 
moški zimski plašč. 

Stranke, ki pogrešajo take 
predmete, naj se zglasijo do 10. 
oktobra 1964 v uradnem času v 
pisarni oddelka za notranje za-
deve skupščine občine Ptuj, Trg 
mladinskih delovnih brigad šte-

vilka l/II, soba št. 29 zaradi ugo-
tovitve lastnine. 

Predmeti, katerih lastništvo ne 
bo ugotovljeno, bodo prodani na 
javni dražbi dne 17. okt. 1964, ofo 
7. uri na dvorišču zgradbe skup-
ščine občine Ptuj, Trg mladin-
skih delovnih brigad št. 1. 

Iz pisarne 
6ddelka za notranje zadeve 

skupščine občine Ptuj 

Zaradi renoviranja naše trgovine »KOVINA« v Ulici 
heroja Lacka, obveščamo potrošnike, da lahko opravijo 
vse nakupe v naši trgovini »ZELEZNINA« v Dravski 
ulici, razen municije za lovce, ki jo prodajamo na dvo-
rišču zgradbe v Ulici heroja Lacka. 

Trgovsko podjetje 
»PANONIJA« PTUJ 

Stanovanjska skupnost Ptuj razpisuje prosto delovno 
mesto 

KVALIFICIRANEGA ELEKTRIKARJA 
Pogoj: strokovni izpit z večletno prakso. 

Prošnje sprejema tajništvo stanovanjske skupnosti 
Ptuj, Jadranska 12. Osebni prejemki po sporazumu. 

MESTNI KINO PTUJ 
predvaja 25., 26. in 27. septem-
bra t. 1. ameriški barvni (cine-
maseope) f i lm »JUPITROVA 
LJUBLJENKA«, 29. in 30. sep-
tembra L 1. sovjetski film »BIT-
K A NA VOLGI« . 

K INO ZA VRČ 
predvaja 27. septembra t. 1. me-
hiški film »NAZARIN* . 

K INO ORMOŽ 
predvaja 26. in 27. septembra t. L 
italijanski f i lm »SALAMBO«, 
30. septembra in 1. okt. t 1. ju-
goslovanski film »NE UBIJAJ«. 

NAPOVED VREMENA \H 
LUNINE SPREMEMBE 

od 25. sept. do 4. oktobra 1.1. 
Napoved: od 25. do 28. septem-

bra bo deževno vreme, nato pa 
lepo, jesensko vreme. 

V času od sobote, 26., do po-
nedeljka, 28. septembra, bodo v 
zahodni Evropi močna neurja. 
Hudo neurje v severni Evropi 
okrog 1orka 29. septembra bo 
povzročilo padec temperature tu-
di pri nas. 

Zadnji krajec bo v ponedeljek, 
28. septembra, ob 16,02. 

AC 

V soboto na Bori! 
V soboto, 26. t. m., ob sedmih 

zvečer bo na borlskem gradu pr-
leški večer. Prireditev pripravlja 
Turistično društvo Gomila. Po 
programu bo ples v viseh prosto-
rih. Igrali bodo Slovenjegoriški 
muzikanti, člani folklornega an-

' samtbla »Prlekija«. Prireditelji 
pripravljajo za goste prijetna 
presenečenja. Vabita Turistično 
društvo Gomila in Gostišč" Bori. 
Na svidenje na Borlu! B. J. 

( 


